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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Текст от Наредбата за 
обществения ред и сигур-
ност на Община Бургас, 
свързан със задължител-
ното използване на наморд-
ници за кучета, е оспорен 
в съда. В Общински съвет 
– Бургас е постъпило писмо 
от Окръжна прокуратура 
– Бургас, която реагира на 
граждански сигнал. Пред-
седателят на местния 
парламент Михаил Хаджия-
нев коментира пред „Чер-
номорски фар“ казуса.

„Съдебният контрол е 
полезен за подобряване на 
нормативните актове“, 
каза той и изрази стано-
вището си, че такива съ-
дебни казуси са нещо оби-
чайно. 

„Прокуратурата работи 
в рамките на сигнали, кои-
то са горе-долу от един и 
същ гражданин, който 
регулярно от години ата-
кува всички актове на Об-
щинския съвет. Това пре-
минава през рамките на 
правомощията, които има 
Прокуратурата. Оттам 
виждат сигнала и го изпра-
щат до нас, ние подготвя-
ме отговор и го изпращаме 
обратно. Нищо необичайно 
няма“, добави още Хаджия-
нев.

Председателят подчер-
та, че съдебният контрол 
е важна част от процеса по 
създаване на закони и на-
редби.

„Ние като законодателен 
орган създаваме една На-
редба, но в крайна сметка 

съдът е този, който казва 
кои текстове са добре и 
кои не. Магистратите 
излизат и с мотиви, които 
са много важни, за да можем 

да знаем в каква посока да 
променим нещата“, обясни 
той.

Според него конкретни-
ят текст за намордниците 

представлява сложен и 
интересен казус.

„Очаквам развитието 
му с голямо нетърпение. 
Законът казва, че наморд-

никът е задължителен за 
агресивните кучета. И 
вече уреждането на мест-
но ниво трябва да го реши 
Общински съвет. Актуал-
ният въпрос е какво значи 
агресивно куче? Как дефи-
нираме агресивно куче? И 
според мен Общинските 
съвети имат една авто-
номност да дефинират 
какво значи агресивно куче. 
В нашия случай ние сме 
избрали като дефиниция 
„средни и едри породи“. 
Защо? Защото само при 
средните и едрите породи 
обществената опасност 
за физическо увреждане е 
налице“, посочи Хаджиянев.

Той допълни, че липсата 
на намордник може да пре-
дизвика не само физически, 
но и психологически дис-
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„
Съдебният 
контрол е 
полезен за 
подобряване на 
нормативните 
актове

Михаил Хаджиянев, 
председател на ОбС – 
Бургас

Контрол. Никой не следи спазва ли се и досега приетият текст в Наредбата

Вкараха наморд

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Министърът на регионал-
ното развитие Виолета 
Коритарова пристигна на 
спешна среща в Бургас за 
набелязване на краткосроч-
ни мерки, свързани с безво-
дието.

„Няма опасност след пет 
месеца да се изпадне във водна 
криза, сега е сезонът на най-
ниските води в язовирите. 
От тук нататък очакваме 
вече язовирите да започнат 
да се пълнят. Към момента 
не се предвижда да изпаднем 
във водна криза. Затова е и 
срещата – да набележим 

краткосрочните мерки, за да 
се избегне следващия сезон 
водна криза. Разбира се, че 
климатичните промени са 
повсеместни и засушаването 
е вече поредна година, но 
когато се вземат превантив-
ни мерки своевременно, на-
дявам се, че кризата ще бъде 
избегната за област Бургас“. 
Това каза министърът на 
регионалното развитие Ви-
олета Коритарова по време 
на срещата с кметовете на 
общини от Бургаска област 
и областния управител проф. 
Мария Нейкова. Ден преди 
това тя инспектира двата 
язовира – „Порой“ и Ахелой“, 
които трябва да алтерна-

тивен вариант за водопода-
ване.

По нейни думи основните 
мерки, които трябва да се 
предприемат, са ремонт на 
ВиК инфраструктурата, за 
да няма загуба на количества 
вода. Включване на двата 
язовира „Ахелой“ и „Порой“ в 
деривация „Камчия“, за да 
бъде осигурено водоподава-
нето на Бургас и цялата област 
и пускането следващата 
година на пречиствателната 
станция на язовир „Ясна 
поляна“, което ще гаранти-
ра качеството на водата на 
юг.

Язовир „Порой“ се използ-
ва предимно за напояване, но 

целта е да служи и за водо-
снабдяване. Цялостният 
ремонт се финансира етапно, 
средства са осигурени за ре-
монтните дейности, които 
се изпълняват в момента, 
обясни Виолета Коритарова. 
„Тук съм, за да обмислим ва-
рианти за осигуряване на 
средства за довършването 
на ремонта и включването 
му към деривация „Камчия“, 
защото не можем да прави 
компромис с водоподаването 
на цялата област“, заяви тя. 
По-малко време изисква ре-
монтът на съоръженията 
на яз. „Ахелой“, който е бил 
ползван за водоснабдяване. 

18 млн. лева се нужни да 
бъдат отпуснати спешно за 
пречиствателни станции на 
двата резервни язовира. Ко-
ритарова е категорична, че 
държавата ще ги намери 
спешно тези средства. 

В отговор на въпрос от 
медии министърът посочи, 
към момента няма проблем 
с водоподаването в област 
Бургас. Заедно с Министер-
ството на околната среда и 
водите се следят нивата на 
водоизточниците и към 
момента има достатъчно 
количества вода, които да 
обезпечат следващата годи-
на. Дори да не завали в след-
ващите 4-5 месеца, количе-
ствата в яз. „Камчия“ са 
достатъчни, за да има нор-
мално водоподаване. От него 
се снабдяват областите 
Бургас и Варна. При намаля-
ване на водните количества 
област Варна ще премине към 
собствени водоизточници, а 
количествата вода, които 
се разделят между области-
те, ще бъдат коригирани. 

В срок се извършват ре-
монтните дейности на 
пречиствателната станция 
на яз. „Ясна поляна“ и тя ще 
бъде готова през следващата 
година, установи още провер-
ката на министър Корита-
рова. Финансирането им е 
осигурено изцяло от държав-

ния бюджет. Модернизира-
нето на пречиствателната 
станция ще допринесе за 
осигуряването на нормално 
водоподаване за жителите 
в региона.

По време на инспекцията 
си Виолета Коритарова кон-
статира, че ремонтните 
дейности на пътя Ясна по-
ляна – Приморско също се 
изпълняват в срок. 

Според ВиК - Бургас ситу-
ацията с включването на 
двата язовира е следната: 
Ако сега се осигурят сред-
ствата за пречиствателни-
те станции, язовир „Порой“ 
ще бъде включен до две годи-
ни, а за „Ахелой“ това ще 
стане след година. Т.е. двата 
допълнителни водоема не 
могат да влязат до пет ме-
сеца в експлоатация, стана 
ясно по думите на главния 
инженер на ВиК - Бургас Алек-
сандър Маринов.

Валежите в региона са под 
нормата, повишаването на 
целогодишната средна тем-
пература с 2 градуса също е 
причина за по-голямо потреб-
ление на вода, което призна-
ха и от ВиК и  кмета на Бургас 
Димитър Николов, независи-
мо че местната власт се 
опитва да сведе до минимум 
течовете чрез генерални 
ремонти.

По време на срещата с 
кметовете те предложиха 
спешни и конкретни мерки, 
които местната и държавна 
власт трябва да предприемат. 
Според кмета на Бургас Ди-
митър Николов не трябва да 
се асфалтират и благоустро-
яват улици преди да са напра-
вени ВиК-ремонти. Идеята 
бе подкрепена от министъра. 
„Знам, че благоустрояването 
е важно за вас, но подземната 
инфраструктура е по-важна. 
Тя посъветва кметовете да 
преразгледат проектите си 
за финансиране по оператив-
ни програми и да сложат пред 
скоба ВиК проектите си. От 
71 проекта от Бургаска област 

само 20 са за ВиК-инфраструк-
тура. Ако се направи тя с 
европейски средства, няма 
да се повиши цената на вода-
та, в противен случай, ако 
реконструкцията мине през 
ВиК, ще се наложи завишава-
не на цената, защото ВиК е 
търговско дружество“, зая-
ви Коритарова.

Тя наблегна на това през 
летните месеци местната 
власт да наблюдава използ-
ването на питейна вода за 
небитови нужди.

Според кмета на Бургас 
Димитър Николов е добре 
двете програми „Околна 
среда“ и „Регионално развитие“ 
да бъдат обединени. Това ако 
било направено, е нямало да 
се забави изграждането на 
пречиствателна станция на 
язовир „Ахелой“. „Ние можехме 
да кандидатстваме съвмест-
но с останалите общини и да 
бъде изградена тя“, заяви 
Николов.

Кметът на Поморие Иван 
Алексиев отбеляза, че спеш-
но държавата и общините 
трябва да анализират собст-
вените водоизточници, настоя 
да се облекчи процедурата по 
издаването на разрешител-
ни за сондажи и кладенци. 
Третата възможност за 
избягване на водната криза 
е минералните извори да се 
влеят в деривациите, а не да 
се изливат водите в дерета-
та. Ако голяма част от села-
та в Поморийско и Несебър-
ско, както и Странджа минат 
на собствени водоизточници  
и кладенци, това ще облекчи 
основната деривация.

Кметовете в областта 
благодариха за добрата 
връзка и комуникация с  
МРРБ. Областният управи-
тел проф. Мария Нейкова, 
която бе домакин, се анга-
жира да съдейства и за от-
криване на офис с повече 
служители на Басейнова 
дирекция, за да не се ходи за 
разрешителни до Варна, 
където е седалището ѝ.

Съдебно е атакуван текстът, касаещ задължителното слагане 
на намордници на средни и големи породи кучета     ФОТО: УИКИПЕДИЯ
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Инспекцията на двата допълнителни водоема – „Ахелой" (на снимката горе) и „Порой“ (долу)
ФОТО: МРРБ
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ниците в съда
комфорт у хората.

„Колкото и да обичате 
кучета, ако се разхождате 
с малкото си детенце и до 
вас мине едно голямо куче, 
колкото и да е кротко без 
намордник, най-малкото 
има един стресов момент“, 
уточни опитният юрист.

Съвсем отделен въпрос 
обаче е, че каквото и да 
реши съдът с текста в 
Наредбата, той и сега ма-
сово не се спазва, а контрол 
липсва осезаемо. 

„Съгласете се, че няма 
как да поставим на всяко 
куче човек, който да гледа 
с намордник ли е. То е и до 
манталитет. Аз лично съм 
голям любител на живот-
ните и правя всичко въз-
можно да се чувстват добре, 
но интересите на нашите 
граждани са на първо място“, 
заяви той.

Въпреки всичко, Хаджия-
нев смята, че съдебното 
решение ще бъде полезно 
за усъвършенстване на 
нормативната база.

„Сигурен съм, че съдът, 
ако прецени, че този текст 
в Наредбата е незаконосъ-
образен, той ще даде ня-

какви мотиви, които ще 
ни помогнат после да на-
правим новия текст“, ка-
тегоричен е председателят.

Природозащитникът 
Дария Хулка изрази също 
своята позиция пред меди-
ята ни, като призна, че 
въпросът е сложен и пре-
дизвиква различни емоции.

„Моето мнение не е също 
на 100% еднозначно, що се 
отнася до използването 
на намордници, защото от 
гледна точка на животни-
те знам, че това води до 

дискомфорт. Даже специа-
листите казват, че не е 
удачно да се ползват. Но 
като човек, който обича 
много животните и куче-
тата, и притежавам куче-
та и котки, за съжаление 
съм свидетел на инциденти 
в града. Има гласност за 
много случаи, в които не 
само пуснати кучета, а и 
такива на повод, но без 
намордник причиняват 
смърт на друго животно“, 
заяви тя.

Бургазлийката отбеля-
за, че проблемът често 
идва от собственици, кои-
то не са подготвени за 
отглеждането на опреде-
лени породи.

„За съжаление мисля, че 
е правилно да се налага с 
общинска заповед или закон 
използването на наморд-
ници, защото когато се 
стигне до сериозен инци-
дент, летален изход и на-
ранявания на хора и живот-
ни, стават много сериозни 
нещата“, посочи Хулка.

Според нея решението 
за задължителни наморд-
ници трябва да се спазва, 
макар това да представля-

ва неудобство за отговор-
ните собственици.

„Докато се научим на 
този ред, ще се наложи да 
е така. Никога не съм виж-
дала някой да проверява 
дали кучета се извеждат с 
намордници. За сметка на 
това съм виждала как ку-
чета убиват котки. Това 
са 10-20% от собственици, 
които не умеят да си кон-
тролират животните. Но 
заради тази малка маса ще 
пострадат всички остана-
ли“, каза тя, потвържда-
вайки липсата на контрол 
от отговорните органи.

Затова съдебното реше-
ние ще даде ясна посока 
относно текста за наморд-
ниците в Наредбата, а 
мотивите на съда могат 
да станат основа за бъдещи 
промени в регулациите на 
Общината. По-важното, 
което трябва да се напра-
ви, е каквито и промени да 
претърпи текстът в На-
редбата, то да има доста-
тъчно упражняван контрол 
впоследствие и разбира се 
– лична отговорност към 
здравето и живота на дру-
ги хора и животни. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Приютът Animal SOS 
- Бургас кани всички лю-
бители на животните и 
желаещи да станат до-
броволци на специален Ден 
на отворените врати. 
Събитието ще даде въз-
можност на гостите да 
се запознаят с работата 
на приюта, да научат 
повече за грижата за жи-
вотните и да се включат 
в инициативи за тяхното 
благополучие.

Денят на отворените 
врати ще се проведе на 1 

декември 2024 г. от 14:00 
ч. в базата на приюта в 
кв. „Черно море“, Бургас.

Организаторите под-
чертават, че добровол-
чеството е призвание, а 
надеждата за по-добър 
свят е в младите хора и 
децата. 

„Те са бъдещето, което 
ще възпита ценности и 
грижа към животните и 
обществото. Всеки, кой-
то желае да допринесе за 
каузата, е добре дошъл. 
Заедно можем да създадем 
по-добър свят!“, споделят 
от екипа.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

На не особено подходя-
ща идея да се направи 
реклама на приюта и не-
говите обитатели са 
попаднали природозащит-
ници. Четирима общински 
съветници възнамеряват 
тази неделя да бягат в 
мащабния полумаратон с 
близо 700 участници, за-
едно с… кучета от общин-
ския приют. Не по цялото 
трасе, а по-скоро кратък 
спринт от Общината до 
Компаса, но въпреки това 
определението за това 
от запознати с намере-
нието на неназованите 
местни парламентьори е 
„изключително неудачен 
ПР“. 

„От клетката да вземеш 

едно куче, да го сложиш в 
едни условия, в които не 
знаеш как ще се държи – 
при толкова много хора. 
Идеята не знам на кого е, 
но е да се види, че са соци-
ални кучетата. Не е това 
начинът. Категорично 
съм против. Да не говорим, 
че крие рискове. Всичко 
може да стане и после 
животното ще бъде ви-
новно. Въобще този стрес, 
който ще се предизвика 
на животните да пробягат 
300 метра и след това да 
бъдат качени на буса и 
върнати обратно в клет-
ките, е жестокост спря-
мо тях“, коментира бур-
газлийката Дария Хулка, 
известна с многото орга-
низирани и проведени 
кампании за животните 
от приюта през годините.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кампанията за продажба 
на благотворителни кален-
дари в помощ на обитатели-
те на Общинския приют за 
безстопанствени кучета в 
Бургас стартира и тази го-
дина. Инициативата има за 
цел да събере средства за 
осигуряване на ваксини и 
лечение на болни кучета, 
които постъпват в приюта, 
като същевременно популя-
ризира идеята за осиновява-
не на бездомни животни.

Природозащитникът 
Дария Хулка, която е активен 
поддръжник на инициатива-
та, споделя:

„Календарите вече са го-
тови. Те са с благотворител-
на цел. Основната цел е със 
средствата да се закупуват 
бебешки и годишни ваксини 
и за лечение на тежко болни 
кучета, които попадат в 
приюта. В бюджета на приюта 
не са предвидени средства за 
тези ваксини, а само за та-
кива против бяс. Всяка годи-
на се надяваме за увеличаване 
на бюджета на приюта, но за 
съжаление нещата не пот-
ръгват в добра посока. През 
тази почти изминала година 
трябваше да започне и стро-
ежът на новия приют, но за 
пореден път това беше от-

ложено. Вече 10 години така. 
Не знам какви са причините“, 
заяви тя.

Кампанията се приема 
добре от хората, които оби-
чат животни. „Аз лично 
тази година от 300 календа-
ра имам продадени и заявени 
130. Надявам се, че всичко, 
което ще влезе като средства, 
ще помогне. Няма как на всич-
ки животни, защото в приюта 

влизат стотици бебета на 
година. Но все пак се борим за 
всеки живот.“

Календарите могат да 
бъдат закупени от следните 
места:

„Радост Арт – Магия от 
сапун“ (к-с „Славейков“); Об-
щинския приют за безсто-
панствени кучета; „Гала 
Трейд“ ООД – магазини в кв. 
„Лазур“, бл. 20 и на ул. „Слив-

ница“, магазин „Купаж“; Зо-
омагазин „Кари“; Меден рудник, 
ул. „Петрова нива“ 11, срещу 
р-т „Иглика“ (Лейля Хака); 
Магазин „Лаберти“ в мол 
„Плаза“ (партерно ниво); 
Община Бургас – отдел „Еко-
логия“; Ветеринарна клиника 
„Бивет“; Басейна на Младеж-
кия дом; Информационен 
център до Часовника – Go to 
Burgas; Дария Хулка.

ИЗЛИШЕН СТРЕС: 

Съветници искат  
да бягат в полумаратон  
с животни от приюта

Бюджетът не стига: Купуваме календар 
в помощ на бездомните кучета

Animal SOS – Бургас организира 
Ден на отворените врати

Денят на отворените врати ще се проведе на 1 декември 
2024 г. от 14:00 ч. в базата на приюта в кв. „Черно море“, 
Бургас             ФОТО: ANIMAL SOS - БУРГАС

За поредна година продажба на календари с кучета от приюта ще подпомогне дейността му
ФОТО: ОБЩИНСКИ ПРИЮТ ЗА БЕЗСТОПАНСТВЕНИ КУЧЕТА – БУРГАС

„
Докато се 
научим на този 
ред, ще се 
наложи да се 
ползват 
намордници

Дария Хулка, 
природозащитник
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Бургас се наложи като 
градска дестинация. През 
крилата на сезона – сеп-
тември, октомври, се бе-
лежи ръст, защото в града 
бяха привлечени големи 
спортни събития – такъв 
извод се наложи по време 
на конференцията „Устой-
чив туризъм в България: 
предизвикателства и 
перспективи“, която се 
организира в Бургас от 
Фондация „Конрад Аденау-
ер”, съвместно с Община 
Бургас. А България е спо-
койна, стабилна и сигурна 
дестинация, тези показа-
тели правят страната ни 
привлекателна за тури-
стите – това е пък изводът 
в национален план.

 „Така наречената 

„гимнастриада“  
доведе за повече от 

седем дни три хиляди 
чужди граждани

в Бургас. Те бяха в местата 
за настаняване, възполз-
ваха се от всички турис-
тически услуги. Вярвам, че 
това е посоката, в която 
трябва да се надгражда – 
привличане на по-големи 
спортни и културни съби-
тия“, даде пример Радовеста 
Стюърт, директор на 
Общинско предприятие 
„Туризъм“.

В приветствието си 
кметът Димитър Николов 
подчерта: „Фондация „Кон-
рад Аденауер“ се вписа по-
лезно и прагматично не 
само на държавно ниво, но 
и конкретно в регион Бургас. 
Те винаги напипват важни-
те теми, по които да се 
отвори дискусия – насърча-
ване на инвестиции, диги-
тални решения, зелени 
инициативи, а морето не е 
провинция, за нас е много 
важно да черпим опит от 
големите професионалисти 
в туристическия бранш, за 
да вървим напред.“

По думите му туризмът 
е структуроопределящ 
отрасъл за града и региона. 
В него са ангажирани над 
50 000 души  през летните 

месеци. Затова е много 
важно да се създават добри 
правила за подобряване 
качеството на работа. 

В последните години 

Община Бургас  
се намеси и като 

директен оператор на 
остров Св. Анастасия

и с всяка година имаме ръст 
в броя на посетителите. 
От 2021 година до 2024 
Община Бургас бележи ръст 
в нощувките, съответно 
в броя на приходите.

„Сравняваме резулта-
тите с 2021 година, защото 
именно тогава беше отче-
тен значителен напредък 
по възстановяване на 
сектор „Туризъм“ след 
пандемията. До момента 
ръстът на туристите – 
български и чуждестранни, 
е около 21%. Което няма 
как да не ни радва. Такава е 
тенденцията в следващи-
те години по две направле-
ния – създаване условия на 
частните оператори да 
развиват своята леглова 
база и услуги, които пре-
доставят. И Община Бургас 
да не забравяме, че се включ-
ва като оператор чрез 
развитието на остров 
Света Анастасия, „Акве 
калиде“, зоната около 
„Ченгене Скеле“ и други 
туристически атракции. 
Богатата лятна и есенна, 
надявам се догодина и про-
летна такава, програма, 
културните и спортни 
събития оказват подкрепа 
за привличане на повече 
туристи. 

Очакваме много от бъл-
гарските градове и региони 
да присъстват и на колед-
ните празненства и най-
вече на никулденските 
празненства. Стана добра 
практика да се пълнят 
бургаските хотели с гости 
не само от региона, но и от 
по-далечни краища на стра-
ната“. Това коментира 
кметът Димитър Николов 
по време на събитието. Той 
не пропусна да подчертае, 
че след парламентарните 
избори вече са проведени 
срещи и с редица авиоком-
пании: 

„Ще бъде обявена об-
ществената поръчка за 
стимулиране на полетите, 
за които сме се договорили. 
И тогава ще стане ясно с 
коя авиокомпания, при 
какви параметри ще се 
подписва договор“, разясни 
за стратегията за привли-
чане на полети до бурга-
ското летище, с която 
общините се захванаха 
преди време.

Николов обърна сериоз-
но внимание и на факта, че

сме загубили един 
милион рускоговорящи 

туристи, 

който не трябва да се пре-
небрегва,  за да се търсят 
компенсации. 

Той подчерта, че за 
местната власт е много 
важно да комуникира въз-
можно най-добре с държав-
ните органи, за финанси-
р а н е т о  н а  г о л е м и т е 
инфраструктурни решения 
за подобряване на социалния 
облик на града.

Целта на конференция-
та, организирана от Фон-
дация „Конрад Аденауер“ е 
да насърчи дискусия по 
темата за развитието на 
устойчивия туризъм в 
България и да насочи фоку-
са към цялостното въз-
действие върху местните 
общности в Черноморски 
регион.

Устойчивост. Предизвикателствата пред отрасъла обсъждаха на конференция 
експерти, местна и държавна власт

ДОНА МИТЕВА

Въпреки всички усилия, 
които се полагат, в това 
число и от МТ и Община 
Бургас, а и от страна на 
заетите в туризма, зада-
чата да се разшири сезонът 
се оказва трудна.

„Според последните 
анализи, които правим, на 
първо място негативно 
влияе върху туризма по-
литическата обстановка 
в страната, която е из-
ключително нестабилна. 
Тази несигурност пораж-
да затруднения. А времето 
е с нас – целият септември, 
та и октомври, бяха добри 
за развиване на туризъм. 
Наблюдава се благопри-
ятно изменение на клима-
тичната обстановка. 

Все пак има хотели, те 

не са повече от 20%, кои-
то и към момента работят 
в Слънчев бряг. Става 
дума за по-големите. В 

Поморие целогодишно се 
развива балнеотуризмът. 

Удължаването на се-
зона, конкретно за Слън-
чев бряг, зависи много от 
проблема с инфраструк-
турата, който неведнъж 
сме поставяли от всички 
асоциации.

Надявам се в най-скоро 
време да направим една 
среща, където да опишем 
всички проблеми и да се 
опитаме да ги разрешим. 
След тях сериозен е този 
със спирането на елек-
тричеството. Всяка го-
дина в половината курорт 
се спира уличното освет-
ление. Проблем, за който 
сме алармирали.

Цялостно погледнато 
тези фактори допринасят 
да не може да се развие 
сезонът и през другите 
месеци“.

Всяка година в половината комплекс 
се спира уличното осветление

„
Негативно 
влияе върху 
туризма 
политическа-
та обстановка 
в страната, 
която е изклю-
чително 
нестабилна

Елена Андонова
ФОТО: КАДЪР NOVA NEWS

„
Говорим за 
устойчиво 
развитие, 
което  
ще допринесе 
крилата на 
сезоните  
да бъдат 
запълнени

Пламен Петров, 
зам.-министър на 
туризма

ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Община Бургас е директен оператор на остров Света Анастасия и предлага туристическата 
атракция                   ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Целта на конференцията, организирана от Фондация „Конрад Аденауер“ е да насърчи дискусия по 
темата за развитието на устойчивия туризъм в България               ФОТО: ДОНА МИТЕВА

ЕЛЕНА АНДОНОВА – ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 
АСОЦИАЦИЯТА НА ТУРИСТИЧЕСКИЯ БИЗНЕС: 
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цел за туризма в Бургас и региона
„Вече 30 години 

организираме различни 
мероприятия,

 с които се опитваме да 
бъдем полезни за България, 
да пренасяме добри прак-
тики, да повишаваме ква-
лификациите на хората и 
възможностите за разви-
тие. В наше изследване, 
свързано с инфраструкту-
рата, обхванахме цяла 
Югоизточна Европа, и 
виждаме каква централна 
роля играе България. Една 
от поуките, които си из-
вадихме е, че наистина 
трябва да събираме заедно 
експерти на различно ниво 
и хората, които взимат 
решения по важни теми, за 
да направим решаващи 
стъпки напред в развитие-
то на туризма, да имаме 
по-добра свързаност и да 
работим в мрежа по отно-
шение на летищата: Бургас, 
Варна, Пловдив, София. 
Искаме нещата да станат 
конкретни и да имаме кон-
кретни резултати, а не 
само да се говори за това”, 
каза Норберт Бекман-Дир-
кес – директор на фондация 
„Конрад Аденауер“ в Бълга-
рия.

В срещата участва зам.-
министърът на туризма 
Пламен Петров, който бе 
категоричен, не има ръст 
на туризма като цяло: 
„Имаме вече

 възвръщане и 
повишаване нивата от 

преди ковид кризата 

Работи се по разширя-
ване крилата на сезона, 
като се търсят нови паза-
ри, които да привличат от 
там туристи. 

България е спокойна, 
стабилна и сигурна дести-
нация – това трябва да 
акцентираме. Говорим за 
устойчиво развитие, което 

ще допринесе крилата на 
сезоните да бъдат запъл-
нени. Днешното събитие 
е пример – то дава такава 
възможност. Чрез конфе-
рентен туризъм, събити-
ен туризъм, фестивален 
– това е пътят, и като си 
партнират всички“.

Той бе попитан дали ще 
бъдат продължени пилот-
ните програми за марке-
тингови дейности в чер-
номорските общини за 
д и р е к т н а  р е к л а м а  н а 
чужди пазари. Южното 
Черноморие се рекламира-
ше обединено чрез 5 про-
грами на стойност около 
2 млн. лв., на което отго-
вори, че в момента се ана-
лизират резултатите. А 
целта е създаването на 
устойчив туризъм, затова 
ще има подобни инстру-
менти. „Инициативата бе 
насочена към пазарите на 
Полша, Великобритания и 
Германия и се обсъжда по 
какъв начин да се продължи, 
за да бъде още по-ефектив-
на“, заключи зам.- минис-
търът.

„Туризмът е с 6.9% от 
БРП за 2023 година. Заети 
в него са 283 хиляди лица. 
Променят се пътуванията, 
расте делът на другите 
видове туризъм освен лет-
ния и зимния. 20% е култур-
ният туризъм, 10% здрав-
ният.

За деветте месеца на 
настоящата година в Бъл-
гария са почивали 7,5 млн. 
туристи, което предста-
влява ръст спрямо същия 
период на 2023 година с 
малко под 4 на сто. Българ-
ските туристи са били 4,1 
милиона, следвани от ру-
мънските (около 900 000) и 
полските (около 300  000). 
За пазар Германия са отче-
тени около 220 000 регис-
трации“, подчерта зам.-
министърът и допълни, че 
все още има какво да се 
желае.

Въпреки положителни-
те тенденции и ръст на 
туристите, за черномор-
ските общини разширява-
нето на сезона през октом-
ври и ноември си остава 
само желание.

Смилян Вълов, изпълни-
телен директор на Агенци-
ята по заетостта – изнесе 
данни за безработицата в 
региона и възможностите, 
които се предлагат за обу-
чение на безработни: „Осо-
бено в община Бургас без-
работицата е 2.8%, при 
средна за страната 5.4 – 
почти на половина, Знаете, 
че 

ниската безработица 
води до липса 

на конкурентност 
на пазара 

и липса на кадри. Това е 
основен проблем, който се 
опитваме да решаваме, 
било то с повишаване ква-
лификацията или чрез 
активиране на незаети 
лица“, подчерта той. 

Освен кмета на община 
Бургас Димитър Николов, 
в конференцията участва-
ха кметове от региона, 
летищният оператор 

„Фрапорт“, в лицето на д-р 
Франк Кванте, главен из-
пълнителен директор, 
образователни и бизнес 
организации.

Специален гост-лектор 
на събитието бе проф. д-р 
Волфганг Шустер, кмет на 
град Щутгарт (1997-2013) 
и директор на Институт 
за устойчиво градско раз-
витие, Щутгарт (I-NSE 
GmbH). 

Програмата продължи 
с презентация на тема: 
„Ръководство за отчита-
не на устойчивостта в 
туризма в България”, во-
дена от проф. дсн Румяна 
Желева към Българската 
академия на науките, „Миг-
рацията от Централна 
Азия в международен кон-
текст“, водена от д-р 
Маркус Кайзер – президент 
(2015-2018) на Германско-
казахстанския университет 
(DKU), Алмати, Казахстан, 
„Интеграция на работни-
ци от трети страни в 
български МСП: предизви-
кателства, опит, възмож-
ности”, водена от Антон 
Тончев – предприемач, IBC 
Student Exchange.

Присъстващите се обе-
диниха около тезата, че 

трябва да се завърнат 
немските туристи на 

българския пазар,

и то не само през летния 
сезон, а и в останалото 
време и в тази посока ще 
бъдат положени усилия от 
двете страни.

Дни преди форума Ми-
нистерството на туризма 
подкрепи нови бизнес въз-
можности за България на 
немския туристически 
пазар чрез серия от събития 
в четири ключови немски 
града – Франкфурт, Лайпциг, 
Хановер и Дюселдорф. Ос-
новната цел на тези съби-
тия е да се задълбочат 
връзките между български 
и немски туроператори, 
хотелиери и представите-
ли на туристическия бизнес. 
В с я к о  о т  с ъ б и т и я т а 
включва двустранни срещи 
и индивидуални разговори, 
които ще позволят на 
участниците да обменят 
идеи и да представят свои-
те предложения с оглед на 
изграждането на нови 
партньорства и укрепва-
нето на сътрудничество-
то.

Рекордна 
година по брой 
туристи
С общо 10,7 млн. 
чуждестранни турис-
ти за периода януари 
– септември 2024 г., 
България регистрира 
увеличение от 2,5% в 
сравнение с най-силна-
та година преди 
пандемията – 2019 г.    
Докато румънските 
туристи водят в 
общия брой, страната 
става все по-предпочи-
тана и за туристи от 
Великобритания, 
Германия, Полша, 
Чехия, Испания, Ита-
лия, Турция и Франция.
За периода януари – 
септември 7,5 мили-
она туристи са 
отседнали в категори-
зираните места за 
настаняване, което 
представлява увеличе-
ние от 3,9% спрямо 
същия период на 2023 
г. и 9,4% спрямо 2019 г. 
Приходите от нощув-
ки в категоризирани-
те места за настаня-
ване достигат 2,1 
млрд. лв. за първите 
девет месеца на 
годината, което е с 
15,4% повече спрямо 
2023 г. 
Прогнозите сочат, че 
България ще достигне 
13,1 млн. туристи до 
края на 2024 г., надми-
навайки отчетените 
12,6 млн. за 2023 г. Това 
би поставило 2024 г. 
като най-успешната 
година за българския 
туризъм досега.

Преди броени 
дни се проведе 

поредната 
трудова борса в 

Бургас
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

ОБЯВА

Къмпинг в гр. Китен търси да назначи КАМЕРИЕРИ/КИ

ИЗИСКВАНИЯ КЪМ КАНДИДАТА
- Опит на подобна позиция (не е задължителен )
- Сръчност, прецизност, енергичност и коректност
- Дисциплинираност и организираност
- Високи стандарти за чистота
- Усмихната и приветлива личност

НИЕ ПРЕДЛАГАМЕ:
- Трудов договор
- Работа в утвърден колектив
- Осигурено настаняване и ваучери за храна
- Осигуряване върху реален доход

Месторабота гр. Китен

Ако проявявате интерес към позицията, моля изпратете авто-
биография на адрес: iffavorit@abv,bg

ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-1059/18.11.2024 г. на 
кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем за срок от 5 /пет/ години на 
Павилион № 4, с площ от 20 кв.м., разположен в петно №4, съ-
гласно Схемата за поставяеми обекти на община Царево за 2024 
г., за с. Лозенец, находящо се в ПИ № 44094.501.360 по КККР на 
с. Лозенец, актуван с АЧОС №167/03.06.2003 г., с предназначе-
ние за „магазин за хранителни и промишлени стоки”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 120.00 

лв. на месец без ДДС и годишна наемна цена – 1440.00 лв. без 
ДДС.

– Направените предложения не могат да бъдат по-малки от 
първоначалната тръжна наемна цена плюс 10% от същата. 

Срок за закупуване на тръжната документация от деловод-
ството на Община Царево до 15:00 ч. на 09.12.2024 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие – до 16:00 ч. 
на 10.12.2024 г. 

 Цена на тръжната документация – 100.00 лева без ДДС и 
депозит за участие в размер на 144.00 лева, представляващ – 10% 
от началната тръжна годишна наемна цена, вносим по сметка на 
Община Царево – IBAN: BG90IORT80483396477800, най-късно  
до 09.12.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията – 11.12.2024 г., час – 
10:00 часа, място – заседателната зала в сградата на Общинска 
администрация Царево.

За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

ОБЩИНА ЦАРЕВО

ОБЯВА

В изпълнение на Заповед № РД-01-1060/18.11.2024 г. на 
кмета на Община Царево

ОТКРИВА процедура по провеждане на публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем за срок от 10 /десет/ години на 
петно № 1 с площ от 25 кв.м. в ПИ № 66528.501.140 по КККР на 
с. Синеморец, целият с площ 4865 кв.м., с трайно предназначение 
на територията-урбанизирана, с НТП – за друг обществен обект, 
комплекс, при граници на целия имот: 66528.501.517, 66528.501.504, 
66528.501.521, 66528.501.503, публична общинска собственост, 
съгласно АПОС №645/08.05.2012 г., с цел за поставяне на тър-
говски обект „за заведение за хранене и развлечение”.

Условия за провеждане на търга:
– Начална тръжна наемна цена на месец в размер на 154.00 

лв. на месец без ДДС и годишна наемна цена – 1848.00 лв. без 
ДДС.

– Направените предложения не могат да бъдат по – малки от 
първоначалната тръжна наемна цена плюс 10% от същата. 

Срок за закупуване на тръжната документация от деловод-
ството на Община Царево до 15:00 ч. на 09.12.2024 г. 

Срок за подаване на предложенията за участие- до 16:00 ч. 
на 10.12.2024 г. 

Цена на тръжната документация –100.00 лева без ДДС и 
депозит за участие в размер на 184.80 лева, представляващ – 10% 
от началната тръжна годишна наемна цена, вносим на каса или 
по сметка на Община Царево – BG90IORT80483396477800, най-
късно  до 09.12.2024 г.

Дата на отваряне на предложенията-11.12.2024 г., час – 10:15 
часа, място – заседателната зала в сградата на Общинска адми-
нистрация Царево.

За контакт: Дима Стайкова – тел. 059055013

СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл.4, ал.1 от НУРИОВОС, Иван Георгиев Кескинов, уведо-
мява всички заинтересовани физически и юридически лица, за наличие на 
инвестиционно намерение за изграждане на „Временни преместваеми 
обекти в ПИ с идентификатор 48619.64.61 по КК на землище гр.Царево, 
община Царево, област Бургас“.

Лице за контакти: Диляна Йовкова, тел.0879292080

За реклама:
056 825 435, 0878 424 698



Стара идея на СЕК предизвика подписка 
против несъществуващ проект за паркинг
ГЕОРГИ РУСИНОВ

В общинската админи-
страция и Общински съвет 
в Бургас е постъпила под-
писка от около 60 гражда-
ни, които се обявяват 
против изграждането на 
пететажен паркинг при 
улиците „Дебелт“ и „Сли-
вница“ в комплекс „Възраж-
дане“. Локацията е една от 
одобрените от жителите 
на града при обществено 
проучване, организирано 
от Община Бургас, с цел 
решаване на проблема с 
паркирането в района. 
Подписката предизвика 
оживени дискусии по време 
на заседанията на ресор-
ните комисии в Общинския 
съвет.

Объркване или 
спекулация?

На заседание на Комиси-
ята по устройство на 
територията стана ясно, 
че част от гражданите 
вероятно бъркат сегаш-
ните действия на Община 
Бургас по промяна ПУП на 
терена, който е отреден 
за жилищно строителство, 
с предложение от предхо-
ден мандат, внесено от 
общинските съветници на 

СЕК. Това посочи инж. Вла-
димир Павлов, като уточ-
ни, че в миналото е пред-
ставена само графична 
концепция за многоетажен 
паркинг, която не е преми-
нала през всички задължи-
телни етапи на проекти-
ране. 

„С 99% вероятност ста-
ва въпрос за спекулации, че 
вече има одобрен проект“, 
каза Павлов.

Общинският съветник 
арх. Дилян Георгиев поиска 
администрацията да по-
каже проект, ако има такъв, 
тъй като гражданите, 
подписали петицията, 
твърдят, че са видели 
конкретни детайли.

„Или ние като общински 

съветници не знаем за 
такъв проект, или някой 
спекулира с това. Нужда-
ем се от яснота, за да 
вземем отношение“, заяви 
той.

Съмнения за натиск 
върху гражданите

В заседанието на Коми-
сията по транспорт и 
безопасност на движение-
то общинският съветник 
Тодор Иванов съобщи, че 
негови близки са били дос-
та настоятелно подтик-
вани да се подпишат срещу 
несъществуващия проект. 
Това постави допълнител-
ни въпроси относно начи-
на, по който е организира-
на подписката.

Позиция на 
администрацията

Главният архитект на 
Община Бургас, Тихомир 
Райчев, потвърди, че адми-
нистрацията няма проект 
за многоетажен паркинг 
на конкретната локация. 

„След постъпилите 
възражения, в заседание на 
Експертен съвет по ус-
тройство на територия-
та се взе решение да от-
ложим процедурата за 
изменение на ПУП, докато 
не проведем предпроектни 
проучвания и не дадем кон-
кретни отговори на граж-
даните“, коментира пред 
журналисти Райчев. 

Тъй като в подписката 
са цитирани РИОСВ и РЗИ, 

той допълни, че тези кон-
тролни органи могат да се 
произнесат едва на етап 
инвестиционен проект, 
който към момента липсва.

Урбанист Николай Цо-
цомански също внесе ясно-
та, като припомни, че 
преди няколко години 
предложението за изграж-
дане на паркинг в този 
район е било отхвърлено, 
тъй като е липсвал цялос-
тен план и реалистична 
оценка за разходите. 

„Общината следва ясен 
ред, като първо трябва да 
се промени ПУП, да се из-
готви идеен проект и след 
това да се направи коли-
чествено-стойностна 
сметка“, обясни той.

Решение и следващи 
стъпки

След дебатите стана 
ясно, че администрацията 
ще преустанови процеду-
рата по изменение на ПУП, 
докато не бъдат изготве-
ни подробни предпроектни 
проучвания. 

„Ще ги подложим на 
широко обществено об-
съждане, за да се чуе мне-
нието на всички страни“, 
увери главният архитект 
Райчев. 

В допълнение, админи-
страцията планира да 
изясни какво е предизвика-
ло объркването сред граж-
даните и дали подписката 
е резултат на умишлена 
дезинформация.

От своя страна, общин-
ските съветници дадоха 
заявка, че остават анга-
жирани с решаването на 
проблема с паркирането 
във „Възраждане“, като 
следва да разгледат всички 
предложения, включител-
но и тези за алтернатив-
ни локации, които вече са 
получили обществено 
одобрение. Стана ясно и че 
напредък има по прегово-
рите с НКЖИ за изгражда-
не на етажен паркинг на 
булевард „Мария Луиза“. 

6 ОБЩИНИ 22 – 28 НОЕМВРИ 2023 I  

Пауза. Общината спира процедурата по смяна на ПУП докато не се изясни ситуацията

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА 
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Близо три часа Бургас 
остана без таксита, а при-
чината – протест, който се 
проведе по основните път-
ни артерии. И бургаският 
таксиметров бранш се 
включи в националния про-
тест. Като организацията 
на шествията и синхронът 
с органите на реда не допус-
на затваряне на улици и ог-
ромно напрежение сред 
гражданите.

Шофьорите на жълтите 
коли скочиха срещу драстич-
ното завишение на застра-
ховка „Гражданска отговор-
ност“ само за тях, като 
настояха за мораториум от 
Комисията по финансов 
надзор на цената до влиза-
нето на системата „Бонус 
- малус“. От застраховател-

ния бранш изтъкват като 
причина, че основно щетите, 
завеждани при тях са имен-
но от таксиметровия бранш. 
Той пък отхвърля това 
твърдение. 

Близо 400 бяха колите в 
Бургас, които се включиха в 
протеста и тръгнаха от две 

направления - „Меден рудник“ 
и паркинга на Капаните. След 
това се отправиха към офи-
сите на основните застра-
хователи в града и пътните 
възли в началото му, преми-
ваха и през централните 
бургаски улици. Колоната 
от жълти протестиращи 
автомобили по ул. “Димитър 
Димов“ бе близо 1,5 км.

Очаква се застраховката 
на една кола от 200 лева до 
скочи до 1000 лева. В момен-
та цените в Бургас са на 
минимална тарифа 2 лева, 
което означава, че ако се 
приеме по-високата „граж-
данска отговорност“, ще 
скочи на минимална 4 лева. 

„Протестираме, защото 
искат да вдигат застрахов-
ките, а това е рекет според 
нас. Разходите ни са големи 

и не можем да покрием тези 
застраховки. Затова се на-
дигаме. Ако сега не ни чуят 
горе в парламента, ще има 
гражданско неподчинение. 
Да знаят. От Бургас ще се 
организираме и ще отидем 
пред парламента. Нека са 
наясно и да ни чуят всички 
в Народното събрание. Мно-
го сме ентусиазирани“, заяви 
Андрей Андреев пред „Чер-
номорски фар“.

Бургас е сезонен град и 
през лятото вадим добър 
доход, но през другото време 
се вадят пари само за разхо-
ди. Завишената застраховка 
ще рефлектира върху край-
ния клиент и все по-малко 
хора ще ползват услугата. 
Кой може да пътува на та-
кива цени?“, попита Георги 
Донев.

Бургас остана за кратко без таксита заради протест 
С Ъ О Б Щ Е Н И Е

за публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване 

под наем за срок от 3 години
на обект „Аптека за готови 

лекарствени продукти”, находящ 
се в сградата 

на „Медицински център ІІ – Бургас” 
ЕООД в гр. Бургас, ж.к „Славей-

ков” (до 9-то ОДЗ)

„Медицински център ІІ – Бургас” 
ЕООД, със седалище и адрес на уп-
равление: гр. Бургас, ж.к.„Славейков” 
(до 9-то ОДЗ),

О Б Я В Я В А
публичен търг с тайно наддаване 

за отдаване под наем за срок от 3 
години на обект „Аптека за готови 
лекарствени продукти”, с площ от 
31,50 кв.м., включващ: аптека – 
зала за продажби, складово поме-
щение и санитарен възел с предве-
рие, при граници на обекта: изток 
– помещение за главно ел.табло, 
запад – централно фоайе, север – 
централен вход, юг – коридор, на-
ходящ се на ет.1 в сградата на 
„Медицински център ІІ – Бургас” 
ЕООД в гр. Бургас, ж.к „Славейков” 
(до 9-то ОДЗ).

Тръжната документация може да 
бъде закупена всеки работен ден, от 
09,00 ч. до 15,30 ч. в срок до 
04.12.2024 г., включително, в сгра-
дата на „Медицински център ІІ – 
Бургас” ЕООД, находяща се в гр.Бургас, 

ж.к. „Славейков” (до 9-то ОДЗ), ет.1, 
стая № 8А. 

Краен срок за подаване, респек-
тивно приемане на заявления за 
участие в търга – до 15,30 ч. на 
04.12.2024 г. 

Търгът ще се проведе на 06.12.2024 
г. от 10,00 ч. в сградата на друже-
ството, на ет.1, в кабинета на упра-
вителя.

Дата за повторен търг (в случай, 
че първият търг се обяви за непро-
веден) – 16.12.2024 г. от 10,00 ч.

Подробна информация и указания 
относно търга, условия, изисквания, 
депозит за участие, цена, срок и 
начин на плащане, подготовка, по-
даване и приемане на офертите, 
списък на документите, които тряб-
ва да бъдат представени с офертата, 
както и образци на документи, ин-
формация относно провеждането на 
търга, гаранцията за изпълнение, 
проект на договор за наем, инфор-
мация за оглед на обекта и за пов-
торен търг и др. – съгласно реше-
нието за откриване на процедурата 
и тръжната документация.

Решението за търга е обявено на 
информационното табло на друже-
ството на ет.1 в сградата на „Меди-
цински център ІІ – Бургас” ЕООД в 
гр. Бургас, ж.к „Славейков” /до 9-то 
ОДЗ/.

За информация: тел.: 056/880901 
– Стоянка Петкова, GSM - 0878292893, 
E-mail: mc2__bourgas@abv.bg 

„МЕДИЦИНСКИ ЦЕНТЪР ІІ – БУРГАС” ЕООД
гр. Бургас, ж.к. „Славейков” (до 9-то ОДЗ), тел.: 056/880901,  

E-mail: mc2__bourgas@abv.bg

Жълтите коли се събраха на паркинга на Капаните, откъде-
то тръгнаха          ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

„Увеличение на застраховките е рекет, готови сме да отидем пред парламента“ – бяха иска-
нията на протестиращите      ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

По време на заседанието на Комисията по устройство на територията 
стана ясно, че администрацията ще запознае официално гражданите, когато 
има готов идеен проект                   ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Това е теренът, който предизвика реакции у бургаз-
лии, които обаче се оказват неоснователни

ФОТО: GOOGLE MAPS



Спелеологията и пещер-
ното дело имат основен 
принос за всичко, което 

знаем до момента за повърх-
ността на планетата ни. 
Прочетох тази мисъл в гру-
пата на Пещерен клуб „Чудни 
скали“ – Айтос, и интересът 
ми към пещерното дело ско-
чи. Но не прочетеното ме 

накара да разпитвам за пе-
щерния клуб и пещерите, 

а познанството ми с едно 
момиче.

Ако не знаех, че Галена 
Спасова ходи по пеще-
рите всеки уикенд, 
никога не бих предпо-
ложила, че тази чаров-
на девойка се е посве-
тила на едно мъжко 
хоби. Хоби ли казах?! За 

17-годишната Галена, 
единадесетоклас-

ничка в Нем-
ската гим-

н а з и я  в 
Бургас, от 
три годи-

ни спелеологията е начин на 
живот. 

От първата ми среща с нея 
разбирам, че спускането в 
пещера не е лесна работа, 
изисква смелост, упорити 
тренировки и, разбира се, 
добри приятели. Но пък ти 
дава адреналин, тръпката на 
откривател, и не на послед-
но място, възможността да 
пребориш страховете си – от 
тъмнината, височините, 
тесните пространства...

Галена Спасова е от Айтос, 
до миналата година танцува 
в ДТС „Тракийче“. Вкъщи 
пази медали и купи от успе-
хите си в клуба по киокушин 
с треньор Борислав Калчев. 
Сега, на прага на пълнолети-
ето, огромната ѝ страст са 
пещерите – като тайнство, 
спорт, изследователска ра-
бота, приключения. Вече е 
решила – където и да я отве-
де животът, пещерното 
дело ще бъде сред приорите-
тите ѝ.

17-годишната Галена Спасова пред НП – за пещерното дело като начин на живот
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Не е за всеки! Много хора пробват, 
остават само истинските

ИНТЕРВЮ НА НП

– Галена, много малко са 
хората, които знаят за пе-
щерното дело, разкажи ни за 
Пещерен клуб – Айтос?

– Пещерен клуб – Айтос е 
секция към Туристическо 
дружество „Чудни скали“ – 
Айтос. Наистина, много 
малко хора знаят с какво се 
занимаваме и какво предста-
влява пещерното дело. Ние 
всъщност сме едно огромно, 
широко скроено семейство, в 
което никой за нищо не те 
съди. И ти си там, просто 
защото ти е хубаво, чувстваш 
се на мястото си, виждаш 
едни уникални подземни кра-
соти и гледката те пленява. 
Не е за всеки, не всеки успява 
да издържи. Много хора проб-
ват, малко остават, но оста-
ват само истинските.

– Как се става пещерняк?
– Когато бях на 12-13 годи-

ни, на един от лагерите се 
запознах с жена на име Чеми. 
Тя е пещерняк, организираше 
експедиции във Врачанския 
Балкан, твърде далеч от Айтос. 
Не знаех, че в Айтос има пе-
щерен клуб, по-късно тя ме 
свърза. Запалих се, благодаре-
ние тъкмо на тези детски 
лагери. Може би стана съвсем 
случайно. Отидохме в Дряно-
во и там ни показаха техни-
ката на единичното въже. 
Влязохме в пещера Андъка и в 
пещера Бачо Киро. А как се 

свързах с клуба? Нашите пе-
щерняци организираха един 
тролей на нос Агалина. Оти-
дох, запознах се с хората и 
реално, трябваше да изкарам 
един курс. Справих се, започ-
нахме пет човека, останахме 
трима, което си е в реда на 
нещата. Основателите на 
айтоския пещерен клуб „Чуд-
ни скали“, са бургазлии, ръко-
водител на клуба е Лазар 
Милчев. Сега съм единстве-
ната айтозлийка в айтоския 
клуб.

– Само на 17 си, успяваш ли 
да надмогнеш страха при 
влизането в пещера?

– У всеки човек има страх. 
Поне аз така мисля, а сме го 
обсъждали и с колеги. Реално, 
ние се борим с вътрешните 

си страхове. Това е въпрос на 
психологическа нагласа. Над-
могва се с опит.

– Как беше първият път?
– Не се страхувах в пещера-

та. Много по-страшно ми 
беше когато застанах на ръба 
на скалата.

– Може ли да си пещерняк 
без да се обучаваш, без да 
завършиш курс?

– Може, но е много опасно. 
Затова, когато провеждаме 
курсове, на първо място по-
ставяме безопасността. Има 
много неприятни случаи с 
иманяри и непрофесионалисти. 
Не че да си пещерняк те прави 
професионалист, но много 
хора не спазват правилата и 
подценяват риска.

– От три години си в клуба, 

коя от всички пещери ти 
беше най-интересна, най-
страшна или по-различна от 
другите?

– Това безспорно е пещера-
та Птича дупка в природен 
парк „Стенето“ в Стара 
планина, в която съм влизала 
два пъти. Току-що бях завър-
шила курса и това беше една 
от първите ми по-сериозни 
„дупки“. Заставам на прага и 
виждам – 60 метра чист отвес. 
Входът беше огромен, пеще-
рата – пропастна. Обаче, 
много хора преди мен влязоха 
и аз – мечка страх, мен не страх! 
Спуснах се – и оттам започна 
истинското приключение. 
Вървиш напред и колкото 
по-напред отиваш, все по-
големи красоти се отварят 
пред очите ти. Всичко е крис-
тално бяло и чисто, недокос-
нато, неопетнено. На връща-
не, нагоре е малко по-трудно, 
иска се физическа подготовка. 
Когато излязох, бях много 
изморена, но си казах: аз ще се 
върна отново.

– Върна ли се?
– Върнах се. Тази година 

влязох отново.
– Колко често прекарваш 

уикендите в пещерите?
– Почти всеки уикенд се 

организират експедиции. 
Този петък (15.11.) заминава-
ме за Котел. Там има изклю-
чително много пещери, райо-
нът е карстов. Първата ми 
пропастна пещера беше там 
– Луцифер.

– Какво правите в пещери-
те, освен че се наслаждавате 
на красотите?

– Точно това е интересно-
то при нас, защото всеки има 
определена функция. Имаме 
хора за всичко в нашия клуб. 
Имаме човек, който е страш-
но добър по въжетата – про-
фесионалист е, това му е ра-
ботата. Имаме картировач, 
друг взима проби. Зависи от 
пещерата, зависи дали за 
първи път се влиза, или е 
позната. Аз лично, в повечето 
случаи влизам, защото това 
ми доставя удоволствие. 
Разбира се, има и много случаи, 
в които се налага да се работи 
в пещерите – когато се тър-
си продължение. Налага се да 
се копае, да се изнасят камъни…

– Откривате ли продъл-
жения?

– Да. Примерно, в село Мла-
дежко в Странджа, където 
най-често ходим. Има някол-
ко пещери, за които е уста-
новено, че са свързани, но 

няма човешки достъп. Взети 
са координати, и когато ги 
насложим на карта, ние виж-
даме в каква близост са и в 
каква посока можем да рабо-
тим.

– Има ли други дами в клу-
ба?

– Да, има. За първи път в 
клуба срещнах истинска жена 
– не се интересува какво ще 
кажат хората. Прави това, 
което я прави щастлива.

– Интересувала ли си се от 
историята на пещерното 
дело в Айтос?

– Да, знам за Зоя Атанасова 
и че е посветила много години 
на пещерното дело. 

– Как приемат родители-
те ти твоето хоби? Всъщност, 
хоби ли е да си пещерняк?

– Започна като хоби и се 
превърна в начин на живот. 
Що се отнася до родителите 
ми – мама много често се при-
теснява. Имахме такъв случай 
– прекарахме 13 часа в една 
пещера, което не беше очак-
вано. Предишния път бяхме 
прекарали по-малко часове 
там. В този случай, обаче, 
пресрочихме контролното 
време, което зададохме. 

Октомври 2024 г.

С приятелите 
пещерняци
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Към входа на 
пещерата

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Уикендите на Галена са 
запазени за пещерите
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Наградиха трима учители от ОУ „Атанас Манчев“

КРАСИМИРА ТАТАРОВА

Почетен плакет „За дос-
тоен принос в извънкласна-
та дейност“ получиха 
трима учители от Основно 
училище „Атанас Манчев“ 
– Айтос по повод Световния 
ден на добротата. С плаке-
тите, директорът Силвия 
Томова удостои преподава-
телите Донка Аврамова, 
Елена Атанасова и Николай 
Чапкънов, които подготви-
ха „с много майсторлък“ 
музикално-поетичната 
програма за общоградското 
честване на Деня на народ-
ните будители.

Цитирайки П.Р. Славейков 

- "Учителите държат бъ-
дещето на народа в ръцете 
си,“ Томова благодари на 
колегите си, че са избрали 
житейския и професионал-
ния си път на учители. 
„Отговорността Ви днес е 
да продължавате делото на 

народните будители, не 
просто да предавате знания, 
а да изграждате следващите 
поколения като мислещи, 
можещи и морални хора", 
заяви още Томова на церемо-
нията по награждаването в 
ОУ „Атанас Манчев“ – Айтос.

За достоен принос и майсторлък 
в извънкласната дейност

Спортни занимания в залата на клуба                   ФОТО: СКБ „РУЕН“

ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

Тя съответно ми беше 
звъннала 20 пъти. Баща ми ѝ 
обясни, че времето в пещера-
та тече по различен начин. И 
е така – когато сме под земя-
та, имам чувството, че са 
минали пет минути, а всъщност 
са минали три часа. Това на-
истина е друго пространство.

– Просто останахте по-
дълго или имаше проблем?

– Бяхме голяма група и се 
наложи да се изчакваме, което 
е напълно нормално, и се случ-
ва. Не беше бедствена ситу-
ация.

– А попадала ли си в бед-
ствена ситуация?

– На мен лично не ми се е 
случвало… Но ми се случи да 
се надишаме с газ. В някои от 
пещерите в Странджа има, а 
ние често ходим там. Бяхме в 
Голямата Въпа. С един колега 
се шмугнахме в разклонение, 
надишахме се с газ – въглероден 
двуокис, който в големи ко-
личества може да бъде опасен. 
За щастие, усетихме се навре-
ме, излязохме и всичко беше 
наред.

– Екипировката и оборуд-
ването вероятно струват 
скъпо – всеки сам ли си ги 
осигурява, или клубът може 
да ги предостави?

– Когато нашият клуб 
провежда курс за пещерняци, 
ние осигуряваме т.н. сбруи за 
тези, които се обучават. За 
периода на курса те трябва 
да ги поддържат и чистят. 
Логично се преценява, че няма 
нужда да се дават толкова 
много пари, ако след това 
човекът няма намерение да се 
занимава с пещерно дело.

– Какво задължително 
носиш със себе си в пещерата?

– Храна и вода, обезводня-
ването е много опасно. Осо-
бено водните пещери много 
често се подценяват. Не си 
носиш вода, защото е водна 
пещера и няма как да се обез-
водниш. Но не е така. Осведо-

мяваме се предварително 
колко трае преходът в пеще-
рата, вода и храна носим за-
дължително.

– Участвала ли си в спаси-
телна акция?

– Въпреки че не съм пълно-
летна и не съм спасител, 
участвах в една учебна спаси-
телна акция в пещера Духлата. 

– Много ли са пещерите, в 
които не си влизала?

– Много са, има такива, 
които не са проучени, има и 
такива, които още не са на-
мерени. 

– Към тях ли е интересът 
ти?

– Интересът ми е към пе-
щерите, които не съм посе-
тила до момента. И разбира 
се, към тези, които не са 
проучени. Мечта ми е да оти-
да някъде в чужбина на експе-
диция.

– Коя е най-красивата в 
България?

– Все още за мен си остава 
Птича дупка. Най-интересна 
е и носи много адреналин.

– Ще продължиш ли да 
обикаляш пещерите след 
като завършиш гимназия?

– Да, най-хубавото е, че в 

България има много клубове. 
Дори и да отида да уча в друг 
град, аз мога да се свържа с 
хората от местния пещерен 
клуб и да продължа.

– Казваш, че спелеология-
та те кара да се чувстваш 
свободна. Как обаче се чувст-
ваш в затвореното пещерно 
пространство, и как – ако 
трябва да преминеш през 
съвсем тесен процеп…

– Най-важното е човек да 
не се притеснява. Психиката 
веднъж пречупи ли се, нещата 
се случват. Наричаме тези 
места „тесняци“. Там движе-
нието е малко по-различно. 
Понякога се налага да се наме-
стваш според самия тесняк 
– да свалиш каската, да при-
буташ торбите и екипиров-
ката, да се обърнеш на една 
страна и т.н., различни тех-
ники, за да преодолееш тяс-
ното пространство.

– Чувстваш ли се щастли-
ва в пещерата?

– Напълно – забравям за 
училище и за всичко, което е 
извън пещерата. Което ме 
кара все повече и повече да 
обичам този начин на живот.

– Знаят ли твоите съуче-
ници, че се занимаваш с пе-
щерно дело?

– Да, знаят. Особено на 
момичетата им е много стран-
но. Не могат да възприемат 
факта, че ходим три дни на 
палатки без да се къпем, без 
да имаме вода. Това е шокира-
що за хората в днешно време. 

– Какъв е интересът на 
младите хора от Айтос, от 
Бургас към пещерното дело? 
Ще има ли Айтос поне още 
един пещерняк?

– Смятаме да организираме 
нов курс. Като цяло нещата 
в Бургаска област са изклю-
чително трудни. Много мал-
ко хора знаят за нас. Много 
малко са младите хора, на 
които им се занимава с това. 
Въпреки че това, което правим 
ние, е да прекарваме страшно 
много време сред природата.

НП

Директорът 
Силвия Томова 
с наградените 

учители

За достоен принос и майсторлък в извънкласната дейност
ФОТО: ОУ „АТАНАС МАНЧЕВ“ - АЙТОС

С финансиране по 
проекта СКБ „Руен“ 

закупи спортни пособия

За поредна година Спор-
тен клуб по борба „Руен” 
- с. Руен спечели и реализи-
ра проект по програма 
„Спорт за децата в свобод-
ното време 2024”, Направ-
ление „Начално обучение”, 
финансиран от Министер-
ството на младежта и 
спорта.

В заниманията по про-
екта бяха включени 30 деца 
от община Руен в две въз-
растови групи: първа група 
– деца на 7-11 години, и 
втора група – на 11-13 годи-
ни. Дейностите по проекта 
се изпълняваха на два ета-
па, от м. март до края на 
м. октомври 2024 г. Учас-
тниците имаха занимания 
три дни седмично, по един 
астрономически час. 

Дейностите ръководеше 
квалифициран спортен 
специалист – треньорът 
Николай Куртев. Поставе-
ните цели са постигнати, 
е оценката на Куртев на 
финала на проекта. Разши-
рен е обхватът и е създа-
дена мотивация у децата 
за участие в спортни зани-
мания, за подобряване на 
физическата им дееспособ-
ност, разнообразяване и 

пълноценно използване на 
свободното им време. Ин-
тересът на децата и роди-
телите доказва, че е из-
п ъ л н е н а  и  ц е л т а  н а 
проекта да популяризира 
спорта борба свободен стил, 
който не е включен в учеб-
ните програми по физиче-
ско възпитание и спорт.

Спортните занимания 
под тази форма имат пъл-
ната подкрепа на родите-
лите като полезно начи-
нание за противодействие 
на рисковите фактори от 
всякакъв род. Целта е из-
граждане на положителни 
качества и ценности, от-
далечаващи ги от насилие, 
дрога и други вредни влия-
ния. 

Проектите по Програ-
мата на ММС са изключи-
телно полезни, защото 
дават възможност и за 

селекция на нови състеза-
тели за клуба. Деца, които 
в рамките на проекта са 
показали добри спортни 
качества и имат желание, 
остават в залата за тре-
нировки в състава на СКБ 
„Руен“.

Партньори по проекта 
на Спортен клуб по борба 
„Руен” са Община Руен, СУ 
„Елин Пелин” с. Руен и ОУ 
„А. С. Макаренко” с. Речица.

С финансиране по про-
екта клубът е закупил 
спортни пособия, необхо-
дими при заниманията с 
децата. Осигурено е меди-
цинско лице, което да 
следи здравословното им 
състояние. Изготвени са 
информационни материа-
ли и грамоти за участни-
ците при провеждането 
на турнири в рамките на 
проекта.  

Спортни занимания за децата 
в свободното време

Участници в проекта на празника на Руен – май 2024 г.

Много хора пробват, остават 
само истинските

Тренировките за Галена са задъл-
жителни              ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



През м. ноември успешно приключи проектът на клуба за 2024 година
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Приключи поредният 
успешен проект на 
Спортен клуб по 

борба „Айтос“. През 2024 
г. клубът спечели финан-
сиране по Програма на 
Министерството на мла-
дежта и спорта „Спорт 
за децата в свободното 
време“, направление „На-
чално обучение“ – за спорт-
ни занимания с ученици, 
които никога до сега не са 
стъпвали на тепиха. По 
проекта занимания през 
м. март започнаха две 
възрастови групи – 7-11 
години и 11-13 години, общо 
30 момчета от град Айтос. 
Заниманията се водеха в 
залата за тренировки на 
клуба в бившето ОУ "Лю-
бен Каравелов". Децата са 
ученици от айтоските 
средни училища - СУ "Хрис-
то Ботев" и СУ "Никола 
Вапцаров".

Дейностите по проекта 
се изпълняваха на два ета-
па, съобразени с лятната 
ваканция на учениците. 
Първият етап стартира 
на 23 март и приключи на 
30 юни 2024 г., а вторият 

– от 1 септември до 13 
ноември т.г.. „Голямата 
цел на заниманията беше 
децата да бъдат мотиви-
рани за системно спорту-
ване. Имахме и възмож-
ността да подберем деца 
за отбора на клуба, които 
имат желание да трени-
рат“, коментира за НП 
треньорът и президент 
на СКБ „Айтос“, Ружди 
Ахмед.

Заниманията се провеж-
даха по график, трениров-

ките се водеха от квали-
ф и ц и р а н  с п о р т е н 
специалист – Ружди Ахмед. 
Участниците от двете 
възрастови групи за пър-
ви път, напълно безплат-
но, имаха възможността 
да ползват спортната 
база и да учат азбуката на 
борбата. Досега на децата, 
включени в проекта, не е 
бил предоставен шансът 
да участват в организи-
рани спортни занимания. 
Затова интересът беше 

изключително голям. 
Много положителна е и 
оценката на родителите, 
които споделят целите, 
поставени по проекта и 
Програмата на ММС. Те са 
категорични, че спортът 
е най-добрата и полезна 
алтернатива за свобод-
ното време на децата им. 
Заслугата за популярност-
та на спортните занима-
ния по проекти е на клуба, 
който има натрупан в 
годините опит за работа 

с децата. Изпълнени са и 
конкретните задачи по 
проекта, които си поста-
ви ръководството на СКБ 
"Айтос" – създаване на 
по-добри условия за зани-
мания на децата и нами-
ране на подходящи форми 
за изявата им. 

Проектът се осъщест-
ви чрез ефективно публич-
но партньорство и взаи-
модействие на Сдружение 
„Спортен клуб по борба 
Айтос”- гр. Айтос с Общи-

на Айтос. Партньори по 
проекта са вестник „На-
роден приятел”, СУ „Хр. 
Ботев” – Айтос, СУ „Н. 
Вапцаров” - Айтос и Радио 
Айтос. 

Тренировките за всяка 
група се провеждаха три 
пъти в седмицата. Децата 
придобиха първоначални 
знания, умения и навици за 
практикуване на спорта 
борба – свободен стил. 
Дейностите по проекта 
включваха използването 
възможностите на спор-
та борба като превенция 
срещу нетолерантността. 
По време на тренировките 
беше осигурено дежурство 
на медицинско лице. 

Клубът съфинансира 
проекта като организира 
турнири и състезания за 
младите участници. Към 
финала на проекта голяма 
част от учениците взеха 
участие в традиционния 
Национален турнир по 
свободна борба, който се 
провежда всяка година в 
Айтос през м. октомври, 
по повод празника на града 
– Димитровден.

НП

СКБ „Айтос” отличник по проекта 
„Спорт за децата в свободното време”

ПГСС „Златна нива” град Айтос

ОБЯВА

ПГСС „Златна нива” град Айтос, ул. „Славян-
ска” № 50, приема оферти за ремонт на две 
класни стаи за изграждане на: „STEM център – 
съвкупност от 2 интерактивни кабинети по на-
правленията: Природни науки и Математика и 
Информатика” по Механизма за възстановява-
не и устойчивост, във връзка с одобрено пред-
ложение за изпълнение на инвестиция № BG – RRP 

– 1.015 – 1361.
Офертите се получават в запечатан, непро-

зрачен плик, в срок до  16.00 часа на 02.12.2024 
г. Документите за участие могат да се изтеглят 
от сайта на училището – http://www.pgss-aitos.
org.

Извършването на СМР не трябва да пречи на 
учебния процес в гимназията.

Огледи на обекта – всеки работен ден от 
08.00 часа до 16.30 часа. 

За допълнителна информация – тел.: 0888206682.

На финала на проекта – участие в 
турнира през м. октомври, посветен на 
Димитровден

Спортните занимания се водеха и на открито – на поляната, в прочутата айтоска 
Градска градина             ФОТО: НП

АСОЦИАЦИЯ  
„ДОКОСНИ ДЪГАТА“

Даян дьо Навасел дьо Ку-
бертен – потомка на осно-
вателя на олимпийските 
игри, и бронзовата меда-
листка от Токио 2020 Еве-
лина Николова участваха в 
дискусия с младежи за пре-
венцията срещу зависимо-
стите. Сред 50-те участни-
ци в дискусията бяха и 
ученици от СУ "Христо 
Ботев" – Айтос.

Дискусията се проведе в 
Регионална библиотека 
"Пейо Яворов" в Бургас, по 
проект „Младите хора – Бъ-
дещето на България – срещу 
зависимостите" на Асоциа-
ция "Докосни дъгата", с 

председател д-р Денислава 
Ангелова. Сред гостите на 
събитието беше и директо-
рът на СУ „Христо Ботев“ 
Пенка Кирязова.

Даян дьо Кубертен отго-
вори на много въпроси на 
младите хора, свързани със 
зависимостите, и ги запоз-
на с историята на своя 
прачичо Пиер дьо Кубертен. 
Евелина Николова беше ка-
тегорична, че спортът 
предпазва от вредни изку-
шения и е идеално средство 
да канализираш енергията 
си. Носителката на бронзо-
во отличие от Игрите в 
Токио призна, че е имала 
доста кризисни моменти в 
спортната си кариера. „То-
ва, което ме стабилизира, е 

поставената цел“, заяви 
Николова.

Младежите получиха 
грамоти за участие в про-
екта, подписани лично от 
Даян дьо Навасел дьо Кубер-
тен. Проектът „Младите 
хора – Бъдещето на България 
– срещу зависимостите“ е 
плод на усилен труд и анга-
жираност от страна на 
Асоциация „Докосни дъгата“ 
и Министерството на мла-
дежта и спорта чрез Нацио-
налната програма за изпъл-
нение на младежки дейности. 
Целта е младите хора в 
България да развият кри-
тично мислене, да разпозна-
ват рисковите ситуации и 
да избират здравословния и 
осъзнат начин на живот.

Организатори на фо-
токонкурса са Министер-
ство на образованието и 
науката, Национален 
дворец на децата, РУО – 
Кърджали, Община – Кър-
джали и Център за под-
крепа на личностното 
развитие град Кърджали. 
Общо 712 фотографии от 
18 области, 30 населени 
места и 53 училища са се 
включили в надпреварата. 
Фототворбите са оценя-
вани от водещи фоногра-
фи в България.

Две от престижните 
първи награди на този 
авторитетен конкурс са 
за СУ „Никола Вапцаров“ 
– Айтос. Дванадесеток-
ласникът Християн Ива-
нов спечели специалната 
награда на Центъра за 
подкрепа на личностното 
развитие, град Кърджали. 
В категория „Пейзаж и 

природа“ първото място 
е за Стиляна Копринкова 
от ХII клас, за снимката 
„Крайбрежна приказка“. 
И двамата учат предмета 

„Визуални изкуства“ в 
специалност „Компютър-
на графика“ с учител по 
фотография Мария Фи-
липова.

Вапцаровци с две първи места 
от Националния фотоконкурс 

„Фотоприказки 2024“ 

Ботевци срещу зависимостите 

Двамата млади фотографи с директора на училището Ирина 
Вътева и учителя по фотография Мария Филипова

ФОТО: ХРИСТИЯНА ГРОЗЕВА

Целта е младите хора в България да развият критично мислене                    ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“

Имаха специална среща с потомка на 
основателя на олимпийските игри



„Наричат ме – читалище”! 
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НЧ „Васил Левски 1869“ празнува 155 години

Д ва дни айтоското 
читалище празну-
ва, отбелязва го-

дишнината с театрал-
н а  п о с т а н о в к а  и 
празничен концерт

Уважаеми дейци на 
културата, изкуството 
и образованието, само-
дейци, творци, гражда-
ни и гости на Айтос,

Читалищното насто-
ятелство на Народно 
читалище "Васил Левски 
1869" Ви кани на празни-
чен концерт "НАРИЧАТ 
МЕ - ЧИТАЛИЩЕ", пос-

ветен на 155 години от 
създаването на чита-
лището в град Айтос. 
Концертът е с участи-
ето на читалищните 
състави. 

Очакваме Ви да праз-
нуваме заедно на 23 но-
ември от 16.00 ч. в сало-
на на читалището!

Във връзка с 155-ата 
годишнина, по покана 
на Читалищното на-
стоятелство, на 22.11.2024 
година, от 16,30 часа, на 
читалищната сцена ще 
гостува Държавен кук-

лен театър – Русе с 
постановката за въз-
растни – 7+ „ПИНОКИО“. 
Участват Светлина 
Станчева, Ивета Мари-
нова, Димитър Пишев, 
Мартин Маринов.                                                                         

Със специалното 
участие на айтозлията 
Мартин Пашов!

Вход свободен!

Читалищно 
настоятелство  на НЧ 

„Васил Левски 1869“ – 
град Айтос

ТД „Чудни скали“: За да е 
жива традицията, трябва 
да има приемственост

Туристическо дружество 
„Чудни скали“ – Айтос има 
над 120-годишна история, 
в която младите хора ви-
наги са били във фокуса на 
внимание. Съзнавайки, че за 
продължаване на туристи-
ческите традиции най-важна 
е приемствеността, Упра-
вителният съвет органи-
зира различни инициативи, 
за да разпали обичта на 
членовете на Младежката 
секция на дружеството към 
българската природа и 
туристическата идея. Само 
през 2024 г. за младите ен-
тусиасти, дружеството е 
организирало пет похода в 
българските планини, в 
които редом с младежите 
са участвали и туристи от 
различни клубове на ТД „Чуд-
ни скали“.

Особено вълнуващ за ай-
тоските млади туристи 
беше последният поход с 
водач Тодор Иванов, в Сред-
на гора, с четиричасов преход 
в гората. С удачно избрания 
маршрут, който съчетава 
исторически с пешеходен 
туризъм беше закрита ай-
тоската туристическа го-

дина, разказва Бистра Ко-
стова, секретар на ТД 
"Чудни скали".

Айтоските туристи се 
настанили в хижа „Свежен“ 
на височина 1050 м, в сърцето 
на Сърнена Средна гора, 
близо до Карлово. И въпреки 
многочасовия преход, без да 
отдъхнат, младежите ор-
ганизирали игри на поляната 
пред хижата. Веднага след 
това изпълнили една от 
целите на похода – поклоне-
ние пред гроба на Хаджи 
Димитър в околностите на 
село Свежен.

Нито един от младежите 
не е посещавал мястото, 
където е погребан воевода-

та. Но не само младите хора, 
а и всички туристи били 
впечатлени от историята 
за лобното място на бъл-
гарския поборник, разказва 
още Костова. Раненият 
Хаджи Димитър Асенов от 
Сливен е донесен на носилка 
от своите четници на 18 
юли 1868 г. под връх |Бузлуджа. 
Вода, храна и билки за рани-
те му носели местните хора 
до неговата смърт. Умира 
около средата на м. август 
с.г. и е погребан под самия 
връх. На 6.11.1880 г., костите 
на воеводата са препогреба-
ни в двора на църквата „Св. 
св. Петър и Павел“ в село 
Свежен. След близо два ме-

сеца костите са поискани и 
предадени на майка му, коя-
то ги отнася в родния Сли-
вен.

"С всеки следващ поход с 
интересен маршрут, все 
повече младежи имат жела-
нието да опознаят родната 
природа и българските 
планини. Дружеството бла-
годари на всички ученици и 
техните родители за дове-
рието към туристите от 
дружеството, които се 
включиха в тази инициати-
ва. На финала си пожелахме 
до нови срещи към по-високи 
върхове“, коментира още за 
НП Бистра Костова.

НП

Музикални и танцови 
формации към военните 
клубове от страната бя-
ха в Сливен, за да участват 
в VI Национален фестивал 
„Есен по ноти“. Фестива-
лът се проведе във Военен 
клуб – Сливен на 16 ноември. 

Част от този празник на 
музикалното и танцово 
изкуство бяха съставите 
на Танцова школа „Тиара“, 
с ръководител Златина 
Колева, които както ви-
наги, блестящо предста-
виха Военен клуб – Айтос.

Народно читалище „Васил Левски 1869“ – град Айтос              ФОТО: НП

„Тиара“ блести на 
фестивала „Есен  
по ноти“ в Сливен

Най-младите дами с уникален танц – Samurai, с който спечелиха 
сърцата на хиляди, на Световното денс първенство в Чехия

В Сливен дълго ще помнят танца на момчетата Matrix
ФОТО: ТШ „ТИАРА“

Исторически с пешеходен туризъм 
съчета поредният поход за младите 

туристи 

Пред хижа 
„Свежен“

След тежкия преход – време за игри              ФОТО: ТД „ЧУДНИ СКАЛИ“ - АЙТОС Към гроба на Хаджи Димитър
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Още следващата сед-
мица започва подго-
товката за извърш-

ването на авариен ремонт 
на моста на гр. Черноморец. 
Това съобщи при посеще-
нието си в региона минис-
търът на МРРБ Виолета 
Коритарова. Според нея 
спешните дейности могат 
да бъдат извършени до 
началото на летния сезон, 
а след това обектът да се 
ремонтира основно по 
проекта за рехабилитация 
на целия път Бургас - Ца-
рево. Сега ще се търси из-
пълнител на поръчката, 
за да могат кметовете на 
Созопол и Черноморец, 
местните хора и туристи-
те  да са спокойни, каза 
министър Коритарова. Ще 
се направи анализ, за да се 
прецени каква част от 
конструкцията трябва да 
се ремонтира и какви точ-
но дейности да се извършат. 

Знаците за забрана на 
преминаването на товарни 
автомобили над 12 тона 

ще бъдат преместени 
преди самия мост, така че 
да се спазват. 

Кметът на Община Со-
зопол Тихомир Янакиев 
благодари на министър 
Коритарова за това, че е 
първият министър, ин-
спектирал моста на място. 
Той подчерта, че този обект 
е много важен за безопас-

ността както на местни-
те хора, така и на тури-
стите. Кметът отбеляза, 
че ремонтни дейности 
могат да се извършват до 
края на месец май и се на-
дява до тогава аварийният 
ремонт да е извършен. 

Кметът на Черноморец 
Росен Деспов каза, че този 
вариант за момента удо-

влетворява местните 
хора, защото през моста 
всеки ден преминават ав-
тобуси, които са над 12 
тона, включително и с 
ученици. Алтернативен 
маршрут няма. Според 
него 6 години изчакване на 
спешен ремонт са твърде 
много и е време проблемът 
да бъде разрешен. 

Мостът на Черноморец ще бъде 
ремонтиран аварийно

Първото рали „Созопол“ 
ще се проведе на 23 ноември 
(събота). До момента в него 
са се записали около 30 със-
тезатели – мъже и жени, от 
цялата страна. Записването 
продължава и в деня на със-
тезанието. Желаещите 
могат да го направят от 9.00 
до 10.30 ч. в събота на мяс-
тото на събитието, където 
трябва да представят и 
шофьорска книжка. Състе-
занието ще се проведе на 
паркинга на Арена „Созопол“ 
с начален час 11.00 ч. 

Продължава на стр. 2

Такситата в Созопол 
остават 130

Максималният брой на 
таксиметровите авто-
мобили, които ще упраж-
няват дейност през 2025 
г., остава 130. Това реши 
Общинският съвет. Те ще 
получат разрешително за 
превоз на пътници на те-
риторията на община 
Созопол. Критериите, по 
които ще се разпределят 
лицензите, ще бъдат 
уточнени допълнително, 
приеха съветниците след 
дълго разискване. 

Представители на Сдру-
жението „Съюз на таксиме-
тровите превозвачи Аполо-
ния Созопол“ поискаха всяка 
таксиметрова кола в Созопол 
да си има собствена фирма, 
а шофьорът – задължително 
да е не от общината, а от 
града, както и една фирма да 
получи лиценз само за един 
автомобил. Тези искания 
обаче не могат да бъдат 
изпълнени, защото са про-

тивозаконни, обясниха юр-
истите. 

Съветниците се догово-
риха администрацията да 
определи правилата и кри-
териите, по които ще рабо-
тят такситата следващата 
година, а кметът на община-
та Тихомир Янакиев пое ан-
гажимент това да се случи 
след обсъждане с всички 
страни.  

Общинският съвет прие 
минимални и максимални 
цени за таксиметров превоз 
от 1 януари 2025 г.,  валидна 
за територията на община 
Созопол, където е издадено 
разрешението. Минималната 
дневна тарифа за километър 
пробег е 2.00 лв., а нощната 
– 3.00 лв. Максималната е за 
1 км пробег през деня 2,50 лв., 
а за през нощта – 3,75 лв. 
Дневната тарифа важи от 
06:00часа до 22:00часа, а нощ-
ната тарифа важи от 22:00 
часа до 06:00 часа.    

30-годишният Петър 
Драганов от Созопол, 
който продължава да 
бъде непобеден при про-
фесионалистите, ще се 
качи на ринга в нощта на 
7 декември за мач част от 
основната файт карта 
преди дългоочаквания 
сблъсък между Кубрат 
Пулев и Мануел Чар.

Драганов, чието про-
звище е „Острието“, 
продължава да бъде със 
статистика от 10 победи 
и 0 загуби. В столичната 
зала „Арена“ той ще се 
изправи срещу ганаеца 
Амину Куарши, който е 
записал 6 победи в профе-
сионалния бокс, 5 от 
които постигнати с но-
каут.

Непобедимият Петър 
Драганов се качва на 
ринга на 7 декември

Първото рали „Созопол“ събира професионалисти 
и аматьори от цялата страна

Общината избира изпълнител на проект „Въвеждане на 
енергоспестяващи мерки на сградата на общинска администрация“

Във връзка с изпълнение 
на проект „Въвеждане на 
енергоспестяващи мерки на 
сградата на общинска адми-
нистрация, гр. Созопол, пл. 
„Хан Крум №2“ е стартирала 
обществена поръчка за избор 
на изпълнител.  

Дейностите ще се изпъл-
няват съгласно договор за 
финансиране №РД-02-29-114/ 
08.04.2024г., за предоставяне 
на средства на крайни полу-
чатели от механизма за 
възстановяване и устойчивост 

за изпълнение на инвестиция 
№BG-RRP-4.020-0012 „Въвеж-
дане на енергоспестяващи 
мерки на сградата на общин-
ска администрация, гр. Созо-
пол, пл. „Хан Крум №2“

Основната цел на проект-
ното предложение е да подо-
бри енергийните характе-
ристики на общинската 
административна сграда на 
Община Созопол чрез прила-
гане на високоефективни 
енергийни мерки.

Продължава на стр. 2
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Продължение от стр. 1

Всички, които желаят 
да участват, трябва да се 
явят най-късно в 10.00 ч. 
на 23 ноември. Местата за 
публиката ще бъдат обез-
опасени и защитени от 
неблагоприятни метео-
рологични условия. 

В ралито могат да 
участват правоспособни 
мъже и жени над 18-годиш-
на възраст. Те ще се със-
тезават в категориите 
„аматьори“ и „професио-
налисти“. Няколко учас-
тници могат да се впуснат 
в надпреварата с един и 
същи автомобил, като 
използват индивидуални-

те си номера.
Състезанието е без 

такса за участниците. 
То ще се проведе в чети-

ри категории – мъже – про-
фесионалисти и аматьори 
и жени – професионалисти 
и аматьори. Състезате-
лите ще се надпреварват 
по два маршрута. Победи-
телите ще бъдат опреде-
лени след сбора от време-
ната за преминаване на 
двете трасета. 

Класиралите се на пър-
вите места ще получат 
купи и предметни награди. 
Организаторите са под-
готвили грамоти на всич-
ки участници. Кметът на 
община Созопол Тихомир 

Янакиев ще връчи специ-
ална награда. 

Организатори на пър-
вото рали „ Созопол“ са 
семейство Кремена и 
Ивайло Митеви и Радко 
Петров с помощта на 
Община Созопол. Спонсо-
ри са Община Созопол, Yacco 
Бургас, х-л „Венис“ Созопол, 
Sea sense, магазин „Фетиш“ 
Созопол, Автомобилен 
спортен клуб Vromos Racing 
Бургас, бар „Елвис“, „Алвес“ 
ООД, „Мултифирм строй“ 
ЕООД, Автомивка „Марина 
порт“, „Евпарк“ ЕООД, 
Limorada, Велинград Alcalia, 
Далян „Чайка“, бистро 
„Рибарите“, „Роял Секю-
рити“. 

Продължение от стр. 1

Целта е изцяло в синхрон 
с одобрения План за въз-
становяване и устойчивост 
на Република България, 
инвестицията за устой-
чиво енергийно обновява-
не на нежилищния сграден 
фонд в областта на стълб 
„Зелена България“, Компо-
нент 4 „Нисковъглеродна 
икономика“. 

Изпълнението на основ-
ната цел ще способства 
за постигане на специфич-
ните цели на процедурата, 

а именно достигане на 
минимум енергиен клас „В“ 
и над 30% спестяване на 
първична енергия, което 
ще допринесе до намаля-
ване на разходите за енер-
гопотребление, което ще 
доведе и до спестяване на 
публичен ресурс. На след-
ващо място ще допринесе 
за подобряване на услови-
ята в помещенията за 
предоставяне на услуги и 
за работа. 

По този начин ще се 
осигурят по-добри условия 
за работа на служителите, 

топлинен комфорт, по-
високо качество на жиз-
нената среда и цялостен 
по-добър микроклимат в 
сградната администрация. 
В резултат на което за-
ложените в проектното 
предложение дейности ще 
допринесат за: - по-високо 
ниво на енергийната ефек-
тивност, което пряко да 
допринесе за намаляване 
на крайното енергийно 
потребление и косвено - за 
намаляване на емисиите 
на парникови газове - дос-
тигане клас на енерго-

потребление „А“ и над 88 
% спестяване на първична 
енергия - подобряване на 
експлоатационните ха-
рактеристики за удължа-
ване на жизнения цикъл на 
сградата - осигуряване на 
по-добър микроклимат в 
сградата - принос за из-
пълнение на целите на 
дългосрочната национал-
на стратегия за подпома-
гане обновяването на на-
ционалния сграден фонд 
от жилищни и нежилищни 
сгради до 2050 г. - към 2030 
г.

Основните дейности, 
предвидени в проекта, са 
въвеждане на енергоспес-
тяващи мерки в сградата 
на общинска администра-
ция, гр. Созопол, пл. „Хан 
Крум“ №2. Същата е с 
и д е н т и ф и к а т о р 
67800.505.134.1 по кадас-
тралната карта и се на-
мира в УПИ I, кв.152 по 
плана на гр. Созопол, съ-
гласно предписанията в 
доклада за обследване за 
енергийна ефективност:  

• Поставяне на фасадна 
топлоизолация от мин. 

вата 12 см
• Подмяна на дограмата 

с нова PVC
• Поставяне на топло-

изолация от мин. вата на 
таванската плоча

• Изграждане на цен-
трална отоплително-
охладителна система, 
включително и монтаж 
на конвектори

• Изграждане на покрив-
на фотоволтаична систе-
ма за собствени нужди

• Поставяне на топло-
изолация на тавана на 
неотопляемия сутерен

Общината избира изпълнител на проект „Въвеждане на 
енергоспестяващи мерки на сградата на общинска администрация“

Община Созопол изпълнява проект № BG-RRP-1.007-0160 
„Ремонт, обзавеждане, оборудване, въвеждане на мерки 
за енергийна ефективност и осигуряване на достъпна 
среда на училищната образователна среда в  СУ „Св. св. 
Кирил и Методий“ - гр. Созопол“ по процедура чрез 
подбор на предложения за изпълнение на инвестиции с 
рег. № BG-RRP-1.007 „Модернизация на образователна 
среда”, финансирана по стълб 1 „Иновативна България“, 
Компонент 1 „Образование и умения“ от Националния 
план за възстановяване и устойчивост. Към настоящия 
момент е възложена обществена поръчка по реда на ЗОП 
с предмет: „Инженеринг за ремонт, въвеждане на мерки 
за енергийна ефективност и осигуряване на достъпна 
среда в СУ „Св. Св. Кирил и Методий“ гр. Созопол, общ. 
Созопол, обл. Бургас“. В рамките на договора се изра-
ботва технически проект, съгласно изискванията в До-
клада за обследване за енергийна ефективност на 
сградата и техническото задание. 

След изготвяне и одобрение на техническия проект, 
ще бъдат изпълнени мерки и дейности, допринасящи 
за подобряването на енергийните характеристики на 
сградата и модернизацията образователната инфра-
структура. Мерките, предвидени в проекта са: 

• Подмяна  на фасадна топлоизолация и подмяна 

на дограма с цел постигане на по-добри топлотехниче-
ски характеристики. 

• Монтаж на подемна платформа на стълбищната 
клетка, за осигуряване на достъпна архитектурна среда 
в сградата

• Изграждане на централна отоплително-охладител-
на система

• Изграждане на покривна фотоволтаична система 
за собствени нужди

• Ремонт на помещенията, включващ подмяна на 
настилки и стенни облицовки

• Ремонт на училищния двор и прилежащите прос-
транства. Обособяване на нови игрища, лекоатлетиче-
ска писта и фитнес площадка. 

В проекта е заложено и ново оборудване за сгра-
дата: 

• Подмяна на оборудването в актовата зала с нови 
пейки, заседателни столове, озвучителна система, 
трибуна за ораторство

• Цялостна подмяна на обзавеждането в класните 
стаи и коридорите

• Оборудване на зала за хранене
• Парково оборудване 

Община Созопол изпълнява проект №BG-RRP-1.007-0159 
„ Ремонт, обзавеждане, оборудване, въвеждане на 
мерки за енергийна ефективност и осигуряване на 
достъпна среда на училищната образователна среда в 
ОбУ „Христо Ботев“ - село Росен“

по процедура чрез подбор на предложения за из-
пълнение на инвестиции с рег. № BG-RRP-1.007 „Мо-
дернизация на образователна среда”, финансирана по 
стълб 1 „Иновативна България“, Компонент 1 „Образо-
вание и умения“ от Националния план за възстановя-
ване и устойчивост. Към настоящия момент е обявена 
обществена поръчка по реда на ЗОП с предмет: „Инже-
неринг за ремонт, въвеждане на мерки за енергийна 
ефективност и осигуряване на достъпна среда в в ОбУ 
„Христо Ботев“ - село Росен“, общ. Созопол, обл. 
Бургас“. В рамките на договора ще се изготви техниче-
ски проект, съгласно изискванията в Доклада за об-
следване за енергийна ефективност на сградата и 
техническото задание. 

След изготвяне и одобрение на техническия проект, 
ще бъдат изпълнени мерки и дейности, допринасящи 
за подобряването на енергийните характеристики на 
сградата и модернизацията образователната инфра-

структура. Мерките предвидени в проекта са: 
• Подмяна на фасадна топлоизолация и подмяна на 

дограма с цел постигане на по-добри топлотехнически 
характеристики 

• Изграждане на нова покривна конструкция и 
обособяване на нови помещения в сградата. 

• Изграждане на външен асансьор на северозапад-
ната фасада, за осигуряване на достъпна архитектурна 
среда в сградата. 

• Изграждане на санитарни възли на втори и трети 
етаж.  

• Изграждане на централна отоплително-охладител-
на система

• Изграждане на покривна фотоволтаична система 
за собствени нужди

• Ремонт на помещенията, включващ подмяна на 
настилки и стенни облицовки

• Ремонт на училищния двор и прилежащите прос-
транства.

• Цялостна подмяна на обзавеждането в класните 
стаи и коридорите

• Оборудване на зала за хранене
• Парково оборудване 

Ремонт, обзавеждане, оборудване, въвеждане на мерки за енергийна 
ефективност и осигуряване на достъпна среда на училищната 
образователна среда в СУ „Св. св. Кирил и Методий“, Созопол

Ремонт, обзавеждане, оборудване, въвеждане на мерки за енергийна 
ефективност и осигуряване на достъпна среда на училищната 

образователна среда в ОбУ „Христо Ботев“ - село Росен“
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СИЙКА РУПОВА
ПК „Чайка“ 

На 21 ноември Българ-
ската православна църк-
ва отбеляза Въведение 
Богородично – Ден на 
християнското семейство. 
Това е един празник за 
вярата, добротата и 
хармонията в семейство-
то. С решение на Светия 
синод от 1929 г. в България 

се чества като Ден на 
християнското семейство. 

Семейството е крепост 
и извор на мир, любов, 
разбирателство и про-
дължение на рода. На 
този ден св. Йоаким и св. 
Анна за първи път водят 
дъщеря си Мария, бъде-
щата майка на Спасите-
ля, в Йерусалимския храм. 
Според Евангелието, 
3-годишната Мария сама 
изкачва стръмните стъ-

пала до входа на първос-
вещеника Захария. 

Семейството е най-
доброто училище, което 
може да даде първите 
познания за Бога, правос-
лавието и за християн-
ските добродетели, на 
които векове се е крепял 
българският род. 

Семейството е свято. 
В него децата трябва да 
са щастливи, да бъдат 
обичани, да се радват на 

любовта на родителите 
си, да се научат да бъдат 
добри, отговорни и толе-
рантни. 

В семейството децата 
са клоните и листата, а 
родителите – корените. 
Нека да ги поливаме, за да 
продължи българският 
род. 

На този ден семейство-
то се събира около масата, 
на чаша вино и топла 
питка. Масата остава 

нераздигната, за да дойде 
Богородица през нощта, 
да си хапне и благослови 
дома. 

Нека във всеки дом цари 
мир, разбирателство и 
любов! И помнете, че си-
лата на семейната обич 
може да прости и подкре-
пи!

Нека предадем на свои-
те деца и внуци магията, 
наречена „семейство“.

Пожелавам много здра-

ве и семейна топлина във 
всеки български дом и 
семейство!

Ние, пенсионерите от 
ПК „Чайка“, отбелязваме 
и празнуваме този хрис-
тиянски празник и се 
стремим да предадем и 
опазим християнските 
добродетели, празници и 
традиции за продължение 
на българския род. 

Бъдете здрави и благо-
словени!

Настоятелството на Народно 
читалище 

„Отец Паисий-1896“ гр. Созопол 
обявява конкурс 

за длъжността „Секретар“

І. Характер на работата – Орга-
низация, ръководство и контрол на 
цялостната работа в читалището

ІІ. Изисквания за заемане на 
длъжността

1. Образование- висше /Висши 
училища по библиотекознание и 
библиография или по изкуствата/

2. Опит в областта на културата 
– 5 години

3. Да познава Закона за народ-
ните читалища

4. Компютърна грамотност
5. Организация, комуникативност, 

умения за работа в екип, оператив-
ност, професионална ангажираност 
и отговорност

6. Кандидатът да има постоянен 
или настоящ адрес в гр. Созо- пол

7. Готовност за работа в извън 
работно време, в празнични и в 
почивни дни

ІІІ. Начин на провеждане на 
конкурса

1.Проверка на съответствието на 
представените документи с предва-
рително обявените изисквания 

2. Събеседване върху развитие-
то на читалището и читалищната 

библиотека в близка перспектива 
ІV. Необходими документи
1. Заявление за участие в кон-

курса, адресирано до Председателя 
на читалищното настоятелство- 
свободен текст

2. Документ за самоличност- 
копие

3. Диплом за придобито образо-
вание, специалност, квалификация

4. Документ удостоверяващ 
професионален опит (трудова, 
осигурителна книжка)- копие

5. Професионална автобиография 
(CV)

6. Документ за компютърна 
грамотност (ако има такъв)- копие

7. Свидетелство за съдимост
8. Медицинско свидетелство
Копията от представените доку-

менти следва да са ясни и четливи
V. Срок и място за подаване на 

документите
Документите за участие в кон-

курса се подават всеки работен ден 
от 9.00 до 12.00 и от 13.00 до 17.00 
часа, от 21.11. до 03.12.2024 в 
Читалище „Отец Паисий-1896“ гр. 
Созопол (При Счетоводителя)

В 7 (седем)-дневен срок от из-
тичане на срока за подаване на 
документите, кандидатите ще бъдат 
уведомени дали са допуснати до 
втория етап на конкурса, както и за 
датата и часа на насрочване на съ-
беседването.

ОБЯВА
ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ

ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС
гр. Бургас, 8000, ул. „Цар Асен” № 4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед № РД-01-
459/04.11.2024 г. на командира на Военноморските сили са обявени 61 
(шестдесет и една) вакантни длъжности, във военни формирования от 
състава на Военноморските сили, завършили граждански средни или висши 
училища в страната и в чужбина, както следва:

ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22480 – БУРГАС (4 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 18360 – БУРГАС (4 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34590 – БУРГАС (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32890 – БУРГАС (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 38920 – ВАРНА (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28580 – ВАРНА (4 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56080 – ВАРНА (3 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 36940 – ВАРНА (5 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 34410 – ВАРНА (5 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 26800 – ВАРНА (8 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 54830 – ВАРНА (4 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32140 – ВАРНА (2 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 56070 – ВАРНА (2 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 32300 – ВАРНА (4 длъжности).
Срок за подаване на документи – до 31.01.2025 г. 
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите в сайтовете, http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.
bg/, както и в стая № 14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, 
и в офисите за военен отчет в общините на Бургаска област. 

ОБЯВА
ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ

ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС
8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” № 4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед 3РД – 
818/25.10.2024 г. на командира на Съвместното командване на силите е 
разкрита процедура по обявяване на 37 /тридесет и седем/ войнишки 
длъжности за приемане на военна служба на лица, завършили граждански, 
средни или висши училища в страната и в чужбина, в Съвместното команд-
ване на силите, както следва:

ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 52210 – Банкя (1 длъжност);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 28860 – Горна Малина (30 длъжности);
ВОЕННО ФОРМИРОВАНИЕ 22980 – София (6 длъжности).
Срок за подаване на документи – до 03.12.2024 г. 
Повече информация за кандидатстването и подаването на документите 

можете да получите в сайтовете, http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.
bg/, както и в стая № 14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас, 
и в офисите за военен отчет в общините на Бургаска област.

СИЙКА РУПОВА 
Председател на ПК „Чайка“

Пенсионерите от клуб 
„Чайка“ споделят с чи-
тателите на в. „Созопол“ 
своите емоции от една 
екскурзия. 

След дълго планувана 
екскурзия до Асеновград, 
Бачковски манастир и 
Пловдив, потеглихме 
рано сутринта. Всички 
бяхме развълнувани и в 
приповдигнато настро-
ение. Загърбихме пенсио-
нерското си ежедневие и 
хайде на път! Усещането 
беше прекрасно, забрави-
хме за болките и грижите. 
Неусетно пристигнахме 
в Асеновград – най-големия 
град в Родопите, разпо-
ложен на брега на р. Асе-
ница. 

Гръцкото име на града 
е Стенимахос, известен 
с красива природа, исто-
рия и древна култура. В 
него има много църкви, 
над 50 параклиса, възрож-
денска архитектура и 
неслучайно си е спечелил 
прозвището „Български-
ят Йерусалим“. А сред 
младите дами е известен 
и като запазена марка за 
най-добрите булчински 
рокли и аксесоари. 

Разгледахме града и сме 
на път за Асеновата 
крепост. Тя е една от 
най-важните светини на 
Втората Българска дър-
жава по времето на цар 
Иван Асен и е добре запа-
зена и до днес. Крепостта 
е построена от траките 
и съществува до 1410 г. 
като охрана на вратата 
на Беломорския преход. 

Сега тя е национално 
богатство, един от 100-
те национални обекта и 
паметник на културата 
и продължава да се изди-
га като смел воин на 
прохода, станал сцена на 
славни битки и победи. 

Това е живописно мяс-
то с красиви гледки и 
укрепената църква „Све-
та Богородица Петричка“, 
съхранена в оригиналния 
си вид. В нея могат да се 
видят образите на св. 
Петър и св. Павел и на св. 
св. Константин и Елена.  

И отново сме на път 
за Бачковския манастир, 
за да се докоснем до ико-
ната на Св. Богородица, 
да се поклоним с вяра и 
да благодарим за всичко 
добро, което ни се случва. 

Бачковският манастир 
„Успение Богородично“ е 
един от най-старите 
манастири на Балканския 
полуостров, на-важният 
духовен център и свети-
ня за българите. Той е 

основан през 1083 г. от 
Григорий Бакуриани – ве-
лик доместик на запад-
ните войски на визан-
тийския император 
Алексий I Комнин и Абазий, 
негов брат. През 1894 г. 
манастирът преминава 
към Българската екзархия 
и вече 9 века съществува 
като духовно огнище. 
През 1604 г. е била издиг-
ната главната манастир-
ска черква „Св. Богороди-
ца“, строена върху по-стар 
храм по образец на Све-
тогорските храмове. 

Съществува хипотеза, 
че в края на ХIV в. тук е 
бил заточен от турците 
търновският Патриарх 
Евтимий, който прекар-
ва последните си дни в 
манастира и е погребан 
в него. 

Хиляди вярващи посе-
щават манастира и се 
молят на иконата на 
Божията майка, която 
им дава успокоение и ле-
чение. Църквата „Свето 
Успение Богородично“ е 
от началото на 17 в. В 
нея се пази чудотворната 
икона на Св. Богородица, 
дарена от грузинските 
поклонници Атанасий и 
Окропир през 1311 г. 

Всяка година след Ве-
ликден тръгва литийно 
шествие с чудотворната 
икона, носена на ръце от 
хиляди вярващи до мест-
ността Клувията, къде-
то е била скрита по 
време на османското 
робство. Тази икона е 

най-голямата светиня 
на манастира, поставена 
на специално място, тя 
благославя поклонници-
те. И ние се докоснахме 
до нея, запалихме свещич-
ка за здраве, оставихме 
подаръци и присъствахме 
на вечерната служба. А 
част от жените от на-
шата група изпълниха 
прекрасно песнопение, 
което ме направи горда 
и щастлива. 

Сутринта, още в зори, 
ни събуди звънът на 
църковната камбана. След 
сутрешната служба по-
ехме на път за Пловдив. 
Този античен град ни 
заплени с антична си 
култура. А най-извест-
ният му квартал “Капа-
на“ му придава свеж и 
европейски облик. След 
разходка из пловдивски-
те забележителности 
поехме за нашия още по-
красив Созопол. 

Щастлива съм, че ус-
пяхме да се заредим с 
много вяра, духовна и 
физическа сила и прекрас-
ни спомени. От името на 
всички пенсионери: Бла-
годаря на кмета Тихомир 
Янакиев, който с лични 
средства ни помогна за 
тази екскурзия! Благодар-
ности и на водача Живко 
и съпругата му Марияна, 
с които беше удоволствие 
да пътуваме спокойно и 
приятно! Върнахме се у 
дома удовлетворени и си 
пожелахме здраве и до 
нови срещи. 

Една прекрасна екскурзия на хората от ПК „Чайка“
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Празникът на О-солената риба събира 
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Редактор 
ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Четвъртият ежегоден 
„Празник на О-соле-
ната риба“ ще се 

проведе на 7 декември 2024 
г. на площад „Кулата“ в 
град Созопол, като на 
същото място ще се про-
веде и коледен базар.

Организатори на вкус-
ното черноморско събитие 
са Община Созопол и Ро-
тари клуб Созопол. 

Председател на журито 
ще бъде Ути Бъчваров, а 

членове Милен Петров 
ресторантьор и Христо 
Михайловски. Участието 
в конкурса е анонимно за 
журито. Могат да се вклю-
чат рибари и майстори с 
приготвени риби по регла-
мента от всички черно-
морски градове. 

Тази година участници-
те в надпреварата ще се 
състезават в пет кате-
гории – веяни риби, мари-
новани риби (с подкатего-

рии паламуд (лакерда), 
чернокоп, разни – сафрид, 
хамсия, барбун, карагьоз, 
зарган), рибни консерви, 
тарама хайвер и ресто-
ранти. 

Всеки, който посети 
празника, ще има възмож-
ност да опита и закупи 
неповторими рибни дели-
катеси и да стане свидетел 
на конкурса за най-добра 
солена риба.

Целта на вече тради-
ционния празник е чрез 
съревнование на произво-
дители на солена риба да 
се поддържа жива тради-

цията и да се популяризи-
рат начините за нейното 
производството, да се 
запазят и предадат на 
новите поколения тради-
ционните за Черномори-
ето рецепти. Организа-
торите са убедени, че чрез 
този празник много жи-
тели и на други населени 
места ще се докоснат до 
магията на Созопол и 
майсторството на кули-
нарите. 

Очаквайте много на-
строение, вкусна храна, 
забавление и изключител-
ни вкусни изненади. 

Всички участници в 
състезанието за най-вкус-
на маринована и веяна риба 
на празника на О-солената 
риба трябва да представят 
на журито по 2 броя веяна 
риба или по 2 броя буркани 
в съответните категории. 
Единият ще бъде за дегус-
тация от членовете на 
журито, а другият ще 
участва в търг след наг-
раждаването. Тези, които 
представят чироз, тряб-
ва да подготвят 7-8 рибки, 
вързани на гирлянда. 

I категория
ВЕЯНИ РИБИ

• Веян паламуд
Соленият паламуд може 

да е маринован, дори леко 
кайзерован. Журито ще взе-
ме предвид външния вид на 
рибата, големината, сте-
пента на осоляване, нейната 
зрялост, сочност и вкус. 

За негативи ще се смятат 
прекалената изсушеност на 
рибата, наличието на гра-
нясалост и лош цвят в об-
ластта на коремната кухи-
на, прекалена осоленост, 
кисел вкус или използването 
на прекалено много подправ-
ки, ако е кайзерован. 

• Веян чироз
При чироза журито ще 

гледа плътността на изсу-
шената риба и степента на 
влажност, цвят и външен 
вид – както на отделните 
риби, така и на цялостната 
гирлянда. Разбира се, чироз 
може да бъде направен от 
различни риби – миджит, 
сафрид, чернокоп.

II категория
МАРИНОВАНИ РИБИ

В тази категория влизат 
всички риби, прибрани в 
буркани, които преди това 
са осолени, мариновани и в 
определена саламура,. Жури-
то ще оценява външния вид 
на всеки буркан, бистротата 
на саламурата (олиото), 
букетът от подправки и 
добавки, вкуса на самата 
риба, вкуса на маринатата, 
соленост и зрялост на риба-
та. Важен аспект от оцен-
ката ще бъде и методът на 
транжиране на подредената 
риба в бурканите.

ВАЖНО! В тази категория 
не влизат рибите със сосове 
и други добавки (т.н. рибни 
консерви).

Подкатегории:
1. Паламуд (лакерда);
2. Чернокоп;
3. Разни – тук влизат са-

фрид, хамсия, барбун, карагьоз, 
зарган.

III категория
РИБНИ КОНСЕРВИ

Участниците трябва 
предварително да опишат 
какво е тяхното съдържание. 
Може да има консерви от 
всякакви черноморски риби, 
включително скариди, миди, 
рапани. Оценява се красота, 
външен вид, хармония и баланс 
на съдържанието, разноо-
бразие на продукти, иновации 
или класическа рецепта (тип 
„Ропотамо“ например), плът-
ност на соса и симбиоза 
между съответната риба и 
нейното овкусяване. 

IV категория
ТАРАМА ХАЙВЕР

Всеки участник ще тряб-
ва да отбележи от какъв 
хайвер е направена тарамата. 
Журито ще взема предвид 
вкус, цвят, плътност, баланс 
между рибен вкус, лук, цвят, 
степен на осоляване и т.н. 

V категория 
РЕСТОРАНТИ 

Всеки от ресторантите 
ще представи свои плата с 
гореспоменатите продукти. 
Журито ще оценява освен 
техния вкус и изложените 
по-горе критерии, и влиза-
нето на тези продукти в 
интересни рецепти и начини 
на поднасяне. Ще се оценява 
външен вид на платата и 
нещо, с което би се подраз-
нило любопитството на 
клиента и естествено, общ 
ансамбъл. Тук ресторантите 
могат да участват и с наи-
менования. 

За информация на всички 
участващи: 

Журирането ще бъде на-
правено по т.н. принцип на 
сляпата дегустация – члено-
вете на журито няма да 
знаят предварително кой 
експонат на кого е. Когато 
бъдат поставени оценки и 
сборувани, ще бъдат обявени 
победителите. 

04 декември 2024 година
Запалване Коледните светлини на гр. Созопол
Място: площад „Хан Крум“ (пред църквата „Св. 
св. Кирил и Методий“)
Начало: 16:30 часа 
Празничен концерт с участието на децата от ВГ 
“Морска раковина “, ДГ “Снежанка“ и ДГ “Здравец“

05 декември 2024 година
80 години Военноморска база Бургас
Място: площад „Хан Крум“
Начало: 16:30 часа – Откриване на фотоизложба 
с празничен концерт на Представителния духов 
оркестър на ВМС
Празничен концерт ПО СЛУЧАЙ НИКУЛДЕН
Организиран от НЧ “Отец Паисий 1896“ – гр. Созопол
Място: Киносалон
Начало: 17:30 часа

06 декември 2024 година 
„НИКУЛДЕН“
08:00 часа – Празнична литургия в храм „В.м. 
св. Георги“
10:00 часа – Панихида и Водосвет в храм „В.м. 
св. Георги“
11:20 часа – Литийно шествие към пристанището
11:30 часа – Освещаване и раздаване на осве-
тените ястия – пл. „Кулата“
12:00 часа – Излизане в открито море с корабите
12:30 часа – Народно веселие 

07 декември 2024 година
Празник на „О-солената риба“
С „Пътуващ кулинарен театър“ и със специ-
алното участие на Ути Бъчваров
Място: площад „Кулата“
Начало: 11:00 часа 
Празнична програма: концерт – спектакъл „Любов 
по 100“с участието на Георги Дюлгеров, Дида 
Бъчварова, Божана Иванова и Ивайло Йорданов / 
китара/ и гръцки изпълнители от група „Мавракис“
08 декември 2024 година
Седмица на психичното здраве
08 декември
Биоенергийна гимнастика за здраве и добро 
настроение
Начало: 10:00 часа
Място: сцена на летен театър „Аполония“

Официално откриване с лекция – презентация
Начало: 11:30 часа
Място: видеоклуб на НЧ “Отец Паисий 1896“гр.
Созопол
от 12:00 часа до 13:00 часа– модул за възрастни
от 15:00 часа до 16:00 часа– лекция – презентация
от 16:00 часа до 17:00 часа – модул за деца 
Място: видеоклуб на НЧ “Отец Паисий 1896“гр.
Созопол

от 09.12.до 13.12.2024 г. вкл.
Безплатни психологически консултации 
(по график)
Изложба – базар на местни художници „Море, 
ти си моята любов“!
Начало: 11:00 часа до 14:00 часа
Място: площад “Кулата“

14 декември (събота) 2024 година
„С ръцете си творим коледна магия“– АРТ 
работилничка
(изработване на сурвачки от деца и възрастни)
Място: площад „Кулата“ 
Начало: 14:00 – 16:00 часа

Бал на спортиста
Място: Художествена галерия 
Начало: 16:00 часа 

15 декември (неделя) 2024 година
Благотворителен Кулинарен базар „В очак-
ване на Коледа“
Място: площад „Кулата“
Начало: 11:00 часа

Концерт на „Ел Греко Бенд“ с участието 
на Светльо Стефанов
Място: площад „Кулата“
Начало: 20:00 часа

17 декември (вторник) 2024 година
„Коледни камбани звънят“ – НЧ“Отец Паисий 
1896“гр.Созопол
Място: киносалон НЧ “Отец Паисий 1896“Созопол
Начало: 17:30 часа

20 декември (петък) 2024 година
Посрещане на коледари в сградите на Об-
щината и Общински съвет
Начало: 10:30 – 12:00 часа

Любителска театрална формация „Антеа“ 
към НЧ“Отец Паисий 1896“ гр.Созопол под 
патронажа на Община Созопол ще представи:
„НЛО – напълно луди откачалки“ – автор 
Виолета Георгиева
Място: киносалон НЧ “Отец Паисий 1896“Созопол
Начало: 18:00 часа
ВХОД СВОБОДЕН

21 декември (събота) 2024 година
Рождествен концерт 
Място: киносалон НЧ“Отец Паисий 1896“Созопол
Начало: 16:30 часа

22 декември (неделя) 2024 година
 „Замъчи се Божа майка…“ – Коледен поздрав 
от децата на Неделно училище при храм 
„в.м.Св.Георги“
Място: площад „Хан Крум“ – пред кошарата 
на Рождеството Христово
Начало: 16:00 часа

23 декември (понеделник) 2024 година
Посрещане на Дядо Коледа, Снежанка и 
работливите джуджета 
(Забавна програма и раздаване на много 
подаръци)
Място: площад „Хан Крум“ 
Начало: 16:00 часа 

31 декември 2024 година
Посрещане на Новата 2025 година с праз-
ничен концерт и много забавления
Място: площад „Кулата“
Начало: 22:00 часа

Регламент за участие в надпреварата 
за най-вкусна маринована и веяна риба на 
празника на О-солената риба в Созопол

ПРАЗНИЧНА ПРОГРАМА НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ
ДЕКЕМВРИ 2024
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България е лидер на Балканите 
при разработването на 
„формула на мира“ в Украйна

Н.Пр. Олеся Илашчук – посланик на Украйна в Република България:ИНТЕРВЮ НА  
КОМУНИКАЦИОННА ГРУПА  
„ИМИДЖ ЕДВЪРТАЙЗИНГ“

аше Превъзходителство, 
„Езикът на кухнята – дипло-
мация, история и култура“ е 
инициатива, която силно ни 
развълнува. Каква е връзката 
между кулинарията и дипло-
мацията?

– Кулинарията и национал-
ната кухня е съставната част 
на културната дипломация – 
явление, което се появи много 
отдавна. В нашите условия, 
когато темата за войната 
може да бъде много трудна и 
болезнена, културата и гоща-
ването с национални ястия 
дава възможност да се форми-
ра атмосфера на доверие и 
взаимно разбирателство, да 
се обсъждат въпроси, каквито 
понякога не е възможно да 
бъдат обсъдени в официална 
обстановка. 

Културната дипломация е 
езикът на изкуството и на 
традициите. Чрез музика, 
изкуство, филми, понякога и 
чрез занаяти, даваме на света 
представа не само за това кои 
сме ние, украинците, но от-
правяме и покана за разбиране 
– за какво точно толкова 
силно и всеотдайно се борим. 
Това е един вид напомняне за 
ценностите на мира, свобода-
та и човешкото достойнство. 
Това е начин да намерим общ 
език, дори и когато изглежда, 
че разделителните линии са 
много повече, отколкото обе-
диняващите. 

Затова казвам, че кулинар-
ната дипломация е нещо пове-
че от това да споделиш тво-
ята традиционна храна. Тя е 
жест на доверие и уважение. 
Така, когато разпространява-
ме традициите на национал-
ната си кухня,  показваме и 
нашата история и идентичност. 

Ястията на украинската 
кухня, както при всяка друга 
национална кухня, включител-
но и българската, свидетелст-
ват за издръжливостта, по-
някога са повод за радост, 
повод за тъга и в повечето 
случаи – за обединение. Всяко 
едно парче от националната 
кухня е една част на нашата 
душа. Затова мисля, че храна-
та един дипломатически ин-
струмент за всеки и може да 
бъде дипломатически пред-
ставител за всяка една дър-
жава.

– Предвиждате ли други 
съвместни инициативи с 
български или регионални 
институции, например Дър-
жавен културен институт, 
Областна управа, Община 
Бургас, Почетното консулство 
на Украйна в Бургас?

– Ние вече направихме много 
събития в Бургас и из цяла 
България. Естествено, имаме 
и големи планове за бъдещето. 
Изключително сме благодарни 
на Почетния консул на Украй-
на господин Димитър Каране-
нов, който много достойно 
представлява Украйна в Бургас 
и в Бургаския регион. Ние мно-
го ценим неговите лични усилия 
и работата на неговия екип, 
както и приноса на местната 
власт за реализацията на ук-

В

раинските културни проекти 
и особено за помощта към 
украинските разселени лица, 
които намериха своя временен 
дом в България, бягайки от 
руската агресия и непровоки-
раната война. Особена благо-
дарност изказвам за помощта 
към украинските деца, които 
тук могат да живеят в спо-
койна атмосфера, далеч от 
взривовете на руските ракети 
и дронове. Отново благодаря 
на г-н Караненов и на местни-
те власти за помощта при 
интегрирането на украински-
те деца в образователната 
система, за създадените усло-
вия те да бъдат включени в 
образователния процес и да 
имат възможността за реа-
лизация. Това е изключително 
важно в този много сложен 
период за моя народ.

– Украинската диаспора в 
Бургас е най-голямата в Бъл-
гария. Как оценявате усили-
ята на Община Бургас в ин-
теграцията на младите 
украинци? 

– По време на моите посе-
щения в Бургаска област аз 
непрекъснато благодаря за 
подкрепата и помощта към 
украинските временно разсе-
лени лица, към моите съграж-
дани и използвам всеки един 
случай да благодаря на кмет-
ството, на областната упра-
ва, на общината, на правител-
ствения и неправителствения 
сектор. 

Няма да престанем да бла-
годарим за всички решения в 
подкрепа на украинците, как-
то казах – на кмета на Бургас 
г-н Николов и на всички струк-
тури, за грижата и за бързата 
реакция и решения на всички 
предизвикателства, които се 
появяваха на всеки етап от  
голямата вълна от пристига-

щи украинци. Тук всеки вид 
подкрепа е от полза – от до-
броволци, от обикновени хора, 
дори от половин хляб, донесен 
от човек като последното 
нещо, с което може да помогне. 
Това е изключително ценно и 
трогва сърцето. Всички тези 
хора формират една армия на 
доброто. Топлината на бъл-
гарските сърца стопля души-
те на моите съграждани, 
които понякога са изгубили 
всичко след руската агресия.

Много ме радват позитив-
ните примери, когато украи-
нците намират работа в 
своята професионална сфера 
и могат да се реализират като 
успешни и полезни граждани 
за Бургас и България. Радвам 
се, когато чувам за талант-
ливи украински деца, които 
със своето творчество или 
успех в някакъв вид спорт 
стават предмет за гордост, 
не само за украинската общ-
ност, но вече и за местната 
власт. Всички тези истории 
на успеха са общи, наши, и де-
монстрират колко близки са 
украинският и българският 
народ. За тях взаимопомощта 
е общ код. Код на човечността.

– Колко са украинските 
бежанци в момента в България?

– Според статистиката, 
след началото на руската аг-
ресия на 24 февруари 2022 го-
дина повече от 1 млн. украинци 
са дошли в България със свои-
те реални истории – спасявали 
са живота си и живота на 
своите семейства, деца, всеки 
със своята собствена болка и 
беда. 

Според статистическите 
данни от преди няколко дни, 
в момента в България се нами-
рат над 52  000 украински 
граждани, които са получили 
статут временна закрила в 

България. От последна инфор-
мация знаем, че над 14 000 от 
тях официално работят тук 
и вече са данъкоплатци в Бъл-
гария. 

Що се отнася за Бургаска 
област, имаме информация, че 
в град Бургас в момента се 
намират около 8000 украинци 
със статут на временна за-
крила, а в цялата област има 
15 000 – 18 000 украинци, които 
живеят и работят тук.  

Свидетели сме на успешни-
те истории за интеграция на 
украинците и за развитие на 
техен собствен бизнес в Бъл-
гария, както и на украински 
солидни инвестиции. Това са 
общи истории за успех и дока-
зателство за предимствата 
и възможностите, които ук-
раинските граждани дават за 
развитието на българската 
икономика.

На всеки един етап на адап-
тация и интеграция на укра-
инските разселени лица, ние 
се срещаме с нови задачи и 
предизвикателства, но тряб-
ва да се отбележи, че след 
февруари 2022 година бяха 
взети много добри решения за 
регулиране на тези проблеми 
и то на най-високо ниво, за-
почвайки от българския пар-
ламент. Този процес е жив и 
динамичен. Новите реалности 
на интеграция на украинците 
изискват нови решения, които 
са предмет на диалог между 
активистите на украинската 
общност, неправителствени-
те организации, Министерския 
съвет и парламента на Бълга-
рия. Изключително важно е, 
че засега имаме положителен 
опит при решението на ва-
жните задачи. Наистина 
имаме много позитивни резул-
тати при екипната работа в 
образователната сфера. Вече 

се усеща увеличение на броя на 
украинските деца, които са 
част от българската образо-
вателна система.

Регионалната власт и Ми-
нистерство на образованието 
на България намират инстру-
менти, с които гарантират 
достъп на всички украински 
деца до образователни инсти-
туции и ние изключително 
благодарим на Република Бъл-
гария за това и разчитаме, че 
ще продължим да прилагаме 
такива практики в бъдеще. 

– Има ли какво още да се 
желае по отношение на помо-
щта, който България оказва 
на Украйна за войната? От 
какво има спешна нужда ук-
раинската армия и как Бъл-
гария би могла да помогне?

– Този въпрос е изключител-
но важен за нас. Украйна е 
благодарна на България за 
практическата помощ за за-
силване на отбранителната 
ни сила. За това ние непрекъс-
нато благодарим на Народно-
то събрание и на правител-
ството, както и на българския 
народ за всички видове хума-
нитарна и техническа помощ 
и за всички взети решения до 
този момент. Чрез тях укра-
инците стават по-силни, 
по-резистентни. Това подпо-
мага и морално засилва реши-
мостта да продължим да се 
борим срещу несправедливата 
агресия и геноцида от страна 
на руските окупатори. 

За нас войната не спира 
нито за един миг. Дори и в 
този момент тя продължава. 
В Украйна няма нито едно 
защитено място. Няма къде 
да се скриеш от вражеските 
ракети и дронове. Те убиват 
мирните хора, заличават гра-
дове и села, превръщайки ги в 
руини.

Естествено, нашите нужди, 
в реалност на активна и про-
дължаваща война, не намаляват. 
Те са отдавна известни на 
всички наши партньори. Не-
обходима ни е техника, въоръ-
жение, средства за противо-
въздушна отбрана, с цел да 
защитим нашата държава. 
Този процес на подпомагане 
трябва да бъде непрекъснат 
и дори трябва да се засилва.

Отбранителната помощ 
за Украйна не е благотвори-
телност. Това е инвестиция 
в защитата на източния фронт 
на НАТО, това е инвестиция в 
превенция на агресията срещу 
държавите в Източна Европа.

– В България има политици 
и личности, които продъл-
жават да оправдават дейст-
вията на Русия. Какво бихте 
им казали?

– Нашият отговор е един – 
оправдание или премълчаване 
на руската военна агресия 
срещу Украйна е съучастие в 
това престъпление. 

Не може да има оправдание 
на война, на убийства, на гено-
цид, на престъпления срещу 
човечността. Не може да има 
оправдание за отвличане на 
деца и тяхното насилствено 

превъзпитаване в духа на ру-
ската пропаганда, в подкрепа 
на руския мир. За всички така 
наречени пацифисти искам да 
спомена няколко факта за 
политиките на окупационни-
те власти на временно окупи-
раните територии на Украй-
н а  о т  с т р а н а  н а  Р у с и я . 
Окупацията на украинските 
земи не е прекратяване на 
войната, това е нейното про-
дължаване, това е възможност 
за попълване на ресурсите на 
държавата-агресор и в иконо-
мически план и във вид на чо-
вешки ресурси, защото руски-
те окупатори мобилизират 
украинците в окупираните 
територии и ги принуждават 
да воюват срещу своите съ-
отечественици. 

Бих искала да напомня един 
факт от миналото, от исто-
рията на България и от прак-
тики, прилагани от съветския 
и от сталинисткия режим. 
След окупацията на България 
от съветските войски през 
септември 1944 година повече 
от 450 мобилизирани български 
мъже са били принудени да 
воюват на страната на  съ-
ветската армия срещу своите 
бивши съюзници.

Затова казваме, че този вид 
пацифизъм, позиция да бъдеш 
отвъд политиката или да 
подкрепяш призиви да спреш 
помощта за Украйна е вид 
съзнателна или несъзнателна 
помощ и съдействие на агре-
сора. И точно тази позиция 
подпомага продължаването и 
може да бъде заплаха от раз-
ширяване на войната.

Решението е едно – обеди-
няване на нашите усилия, 
противодействие на война, 
противодействие на агресия-
та, смели и съвместни решения, 
които са гаранция за завръща-
не на мира в Европа.

– Очаквате ли да бъде спря-
на помощта към Украйна?

– Ние разчитаме на нашите 
партньори и на продължаване 
на политики, зад които заста-
на международната общност 
в т. нар. антипутинска коа-
лиция.

– Работили ли Украйна за 
формула на мира? 

– Украйна работи активно 
с всички партньори по форму-
ла на мира, предоставена от 
президента Зеленски. В това 
отношение България е лидер 
на Балканите като се включи 
в имплементацията на четири 
параграфа от тази формула. 
Това са хранителна безопасност, 
енергийна безопасност, възоб-
новяване на справедливостта 
и екологическа безопасност. В 
последния параграф – екологи-
ческа безопасност, България е 
съпредседател, съводеща по 
имплементация на задачи, 
които носи войната. Затова 
много активно работим и с 
правителството на България, 
и с всяко едно министерство, 
което е включено в имплемен-
тация на формула на мира. 
Това е много важен принос към 
нашата обща победа.

Н.ПР. 
ОЛЕСЯ 
ИЛАШЧУК
ФОТО: БТА



Месец журито отсява творбите 
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Участие в Осмото из-
дание на Националния 
поетичен конкурс „Непо-
знати улици“ - 2024 взеха 
рекорден брой гимназисти 
от 28 града: София, Стара 
Загора, Опака, Луковит, 
Плевен, Троян, Кърджали, 
Бургас, Дебелец, Попово, 
Ардино, Пловдив, Велико 
Търново, Горна Оряховица, 
Добрич, Кочериново, Асе-
новград, Видин, Самоков, 
Мадан, Сопот, Кюстендил, 
Златица, Поморие, Сливен, 
Габрово, Рудозем и Котел.

Срокът за кандидат-
стване с по три стихо-
творения и тази година 
беше в периода 1 - 31 ок-
томври, след което жу-
рито, в състав: Мария 
Мутафчиева,  Милена 
Андонова и Румяна Еману-
илиду излъчи победите-
лите:

КАТЕГОРИЯ 
VII – IX КЛАС:

ПЪРВО МЯСТО – Анджела 
Георгиева от София, VIII 
клас в Първа английска 
езикова гимназия 
ВТОРО МЯСТО – Ния Гер-
манова от Стара Загора, 
VII клас в XI ОУ „Николай 
Лилиев“
ТРЕТО МЯСТО – Богиня 
Панчева от Луковит, IX 
клас в СУ ,,Алеко Констан-
тинов‘‘  

КАТЕГОРИЯ 
X – XII КЛАС:

ЗА ЦЯЛОСТНО УЧАСТИЕ 
– Дария Георгиева от Пле-
вен, ХI клас в ПГТ „Алеко 
Константинов“ 
ПЪРВО МЯСТО – Йоана 
Милкова от София, ХII клас 
в 22 СЕУ „Г. С. Раковски“
ВТОРО МЯСТО – Мелих 
Осман от Ардино, Х клас в 
СУ „Васил Левски“
ТРЕТО МЯСТО – Персиана 
Цанкова от Самоков, XII 
клас в ПГ „Константин 
Фотинов” 
ТРЕТО МЯСТО – Ачелия 
Мустафова от Опака, ХII 
клас в СУ „Васил Левски“ 

Мария Мутафчиева 
сподели: „Отне ни почти 
месец да се запознаем с 
творчеството на учас-
тниците! Благодаря на 
Милена Андонова и на 
Румяна Емануилиду, с 
които заедно провеждаме 
конкурса, че са до мен! 
Заседавахме многократно, 
защото изборът сред 
стотиците творби беше 
наистина труден. Про-
дължавахме да получава-
ме стихове и след крайния 
срок, дори и сега продъл-
жават да пристигат… 
Изключително доволна 
съм от високата езикова 
култура на участниците 
в конкурса „Непознати 
улици“! Приемам като 
комплимент това, че 
буквално на пръстите на 

едната ръка се броят 
правописните и лексикал-
ните грешки в кандидат-
стващите творби. Деца-
та показват уважение и 
старание, грамотни са! 
Все повече участници с 
чужд произход се явяват 
в конкурса, но нивото им 
на владеене на български 
език вече е доста високо! 
Откритията ни тази 
година със сигурност ще 

оставят следа в българ-
ското творчество. Впе-
чатлена съм, не просто 
развълнувана – емоцио-
нално разгадана от Йоана 
Милкова и нейното сти-
хотворение „Вкъщи не се 
говори за тъга“! Благо-
дарна съм на Дария Геор-
гиева, че и тази година, 
ей така – „нетипично 
емпатично“ ни превърна 
в герои от своите при-

казки и очаквам много от 
Анджела Георгиева, която 
пише с такъв размах…, а 
е едва в 8 клас. Тя направи 
нещо изключително: 
написа стихотворения 
специално за конкурса, 
като едното е от деня, в 
който ни го изпрати! 
Какъв разкош само! И 
какво удоволствие – да ни 
превърне в съучастници 
в престъплението, нали?! 

Благодаря на всички, кои-
то ни се довериха и тази 
година! Наричам ги „хора-
та от бъдещето“, защо-
то те са нашето бъдеще 
и вярвам в тях!“.

Победителите ще по-
лучат своите грамоти и 
награди от „Мери Бойс 
Бенд“, Математическата 
гимназия в Бургас и Изда-
телска къща „Знаци“ по 
пощата в училищата си.

Рекорд. В осмото издание участваха гимназисти от 28 града
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ПЪРВО МЯСТО – Анджела Георгиева 
от София, VIII клас 
в Първа английска езикова гимназия 

* * *
Хвърлен камък – най-много ме описва.
Светът взе мекото ми тяло –
тъй леко бе, а той бе силен.
Без смисъл се съпротивлявах.
Той беше крал, а аз – разсилен,

тъй малка в каменните пръсти
до каменните му гърди. 
А Хаосът отстрани ме блъскаше -
този Хаос, в който спях преди,

обгърната тъй от вълните му –
от детски радостни вълни.
Сега той питаше за Всичкото.
Болезнено се промени.

Светът ме взе и във пустиня
тъй дълго скитах. Дълго бдях.
През нощите студено-сини.
Миражи малко ли видях

и, щом се спусках да ги хвана,
изчезваха сред пясък жълт,
оставяйки голяма рана
във още меката ми плът.

Светът ме взе и ми предложи
със Дявола немалко сделки.
Тъй много радости отложи.
Представи ми тъй много болки.

Светът ме взе и във обятията
на своите каменни ръце
показа ми безброй разпятия:
на добродетелно сърце,

на неподкупна чиста искреност 
и на крадец – крадец на знание.
Ръце изми и се почисти.
Показа ми какво е нямане, 

защото често ми избягваше
луната в тъмни шведски нощи.
И често студ до мен полягваше.
И често исках да съм още

във моя Хаос. Светът ме взе 
във своя горд гранитен замък
със меко тяло на дете,
а после ме изхвърли камък.
27.10.24

Смъртта ѝ

Изчезва. Тук е, а после не е.
Толкоз близко е сякаш с ръка да го хванеш,
а пък после се пука. И небето реве.
И изгубено вече е. И там ще остане.

Ще остане, а ти продължаваш напред
по паважите тесни, печално усмихнат,
с бледа сянка на вече изгубен Човек
и ръка от мъгла във ръката си стиснал.

Тази хватка отчаяна. Тази празна мъгла.
Тези пръсти притиснати и отчайващо болни.
Неизлечимо усмихнат и разплакан в дъжда.
Неизлечимо умрял си. И убит. И заколен.

И удавен. Но всъщност не ти си мъртъв.
Не за теб пеят тъжната песен вълните,
не за тебе се сливат и пак се разпръскват
умрелите сенки на умрели морета.

Тя е. Знанието убива.
Да знаеш, че тя е дълбоко в земята, 
оставила само невидима диря
в душата, във теб, във сълзите, в лицата. 

Отразена. Отразена в сълзите ти.
И отчайващо близо. И плачевно далеч.
И танцуваща някъде далеч със вълните си
в някой свят, в някой свят тъй далече от теб.

Чакаща. Тя те чака.
Чака ме. Ще я видя. Ще я видя. Няма да плача. 
Спирам сълзите. Тя е там. Тя ме чака. 
Ще я стигна. Ще лазя. Ще летя. Ще плувам. 
Ще дойда. Аз идвам.
 Аз я чувствам, аз я пипам, аз я чувам.
Някога ще я стигна.
25.04.24.

Дъжд

Аз се скитам немирна в дъждовния град.
Аз целувам с ходилата си улиците, 
те ме носят тъй есенна в този есенен мрак
през течащия нос на капчуците,

през сълзите на покривите с отмития цвят, 
през листата – удавници в локвата,
през неуспеха тъй сив и през целия град,
през унинието и през разрухата.

Всички цветни къщурки избеляват в града,
тази сива редица от къщи.
Всички цветни желания се топят във дъжда.
А от Царството няма завръщане.

Мен случайно помилва ме падащо листо.
Аз обърнах се. То – от свенливост ли –
се удави във локвата. Заваля из ведро.
Заговориха за хорските низости

всички капки, преди да се слеят 
във локвата –

в тази локва на всяко падение,
тази кал. Тази низост. Умрялата котка 
се намокри. Разпадна се. Тленна е.

И Човекът от захар, тъй сладко красив 
се разпадна направо на йони.
Подслади той водата. Калта я изпи.
Спря дъждът и калта се изрони

под краката на хората, излезли 
от подлезите,

без капка вода по своите палта,
без да знаят дъжда, без да знаят погромите 
на големите малки дъждовни неща.

И излизат от дупките си онези събития, 
най-болящите, които твърдят с юмрук,
толкова тихо, по-тихи от виковете,
които издаваш, щом ги видиш. Без звук.

Продължи да вали. Аз се взирах 
във блоковете

тъй сиви, панелни и някак далеч, 
тъй болни. Отпреде им боровете.
А до хора – един много мокър човек.
11.10.24.

МАРИЯ 
МУТАФЧИЕВА
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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ВТОРО МЯСТО – Ния Германова 
от Стара Загора, VII клас 
в XI ОУ „Николай Лилиев“

Огледалата 

Хората са като огледала – 
в душите им можеш да се огледаш.

През някои минаваш набързо,
сякаш се оглеждаш в речен вир.
Тревожно и мътно да препускаш,
да препускаш без да почувстваш мир.

През втори минаваш сякаш в езеро 
бистро

виждаш се – истинска, невинна и крехка.
После осъзнаваш – оставила си огледалото 

прашно
и се пробождаш с нож от вина.

Трети са счупени – 
там колкото и гледаш.
колкото и да искаш,
по-добре не можеш да изглеждаш.

В четвърти минаваме хиляди образи,
Но остава само един – отдавна отлетял.
Ние си тръгваме сприхаво обидени,
а той заклещен, насила там остарял.

В пети всичко изглежда прекрасно,
но само прекрасно изглежда.
Загледаш се и всичко ти е кристално ясно – 
това е илюзия от лъжлива локва създадена.

В шести си нищо.
И в нищото ти е място отредено.
Там, колкото и нагоре да вървиш,
по-нагоре не можеш да се изкачиш.

А в седми виждаш себе си
такъв, какъвто си – показваш се без страх.
Те са мънички – настаняват се в душата ти,
а ти чрез тях виждаш всеки един мираж.

Понякога

Понякога искам да кажа
толкова много неща.
Понякога искам да мълча.
Понякога съм лудо весела
и лудостта ми няма кой да спре.
Понякога плача тихо
и искам да ме няма на света.
Понякога се радвам до небето,
понякога скърбя на дъното.
Понякога откачам
и лудостта ми няма кой да спре.
Понякога онази прашинка и 
онази буца в гърлото са виновни
за изпуснатите шансове.
Спират ме да направя велики дела.
Никога не се случва заканата за „никога“.
Винаги се проваля обещаното „винаги“.
Утре идва само понякога.
Понякога утре е вчера.
Понякога живея днес. 
„Понякога“ искам да е сега.
Но „понякога“ е понякога.

Стара порода

Аз съм стара порода. 
От онези, които спазват обещания, 
от онези – с добри сърца. 
От онези, които спират, 
за да погалят улично коте. 
От онези – без маски, 
от онези, които не играят игри.
От истинските хора, 
които спират, 
за да поздравят изгрева,
да помислят за любим човек, 
да се усмихнат, 
а след това да продължат по своя път. 
И, докато вървят, са ти доказали, 
че никога няма да те спънат, 
докато те учат да вървиш.

ТРЕТО МЯСТО – Богиня Панчева 
от Луковит, IX клас 
в СУ ,,Алеко Константинов‘‘  

Моите детски мечти

Моите детски мечти са безкрайни,
нарисувани с багри от пъстроцветна дъга.
С пролетен дъх, свежи, омайни,
летят волно над гори и поля.
В този малък свят единствено те са големи!
Светулки са и в тъмното блестят,
и светят непрекъснато над мене,
зареждат с положителен заряд.
И палят ме във огнена стихия,
обляна в радост или във сълзи.
Животът е божествена магия,
от колелото на късмета – свобода си избери!

Моята душа
(Посветено на Петя Дубарова)

Бургаски изгреви, морски копнежи,
скътани в моята детска душа.
Вълни стихийни са ме обрекли
да бъда тъжна, да съм сама.

Някъде там, надълбоко в сърцето
с болка закотвена тайна стои.
Бурни светкавици трепват и спускат се
в моите чисти, невинни очи.

И, неразбрана, докоснах Вселената,
чиста, невинна, прегърнах звезда.
Пееха тихо и нежно планетите,
Млечният път целуна Земя.

Имах море, имах златните пясъци,
но вечността необятна избрах – 
имам небе, Бог ми даде безвремие,
с обич ви гледам и се моля за вас!

Добрият човек  
(в памет на дядо Добри)

Някъде в селцето Байлово,
във Балкана, сред гора,
се родил един светец,
в страшно време на война.

Добри Добрев е живеел
само с майка, без баща.
Той израства като стръкче
крехка мъничка трева.

Себе си не споменава – 
не е „важен“, затова.
Храмовете възкресява
с вяра и с добра душа!

Мисия в сърцето носи
той за своята земя!
В София, умислен проси,
пътя извървял пеша.

Всеки ден пречиствал с обич
тъжна, скитаща душа.
Бедните деца спасявал
от позор и нищета.

Реставрирал, подновявал
всяка църква, манастир….
Вярата пресътворявал…
Имал дух неугасим!

Днес звездичка е в небето
и ни праща благослов!
Зная, моли се на Господ
да живеем във любов!

ЗА ЦЯЛОСТНО УЧАСТИЕ –  
Дария Георгиева от 
Плевен, ХI клас в ПГТ 
„Алеко Константинов“ 

Сърцесъзряване

дойде новият ден
слънцето проникна
през прозореца
в къщата
на сърцето ми
и го събуди

то дълго се чудеше
какво да прави
през този ден
даже честно казано 
не намираше смисъл
да прави каквото и да е
просто седеше
в стаята
и размишляваше

по едно време огладня
стана от леглото
и се запъти към градината
за да си набере зеленчуци
там обаче нямаше такива
защото нямаше и кой
да се погрижи за тях

нейде навън
беше пусто
и самотно
или поне така
му се стори на сърцето
то седна на пейката
пред портичката
и зачака

дойде снежна буря
в средата на юли
развилня се
започна да вледенява

младите треви
почвата
реката
силният вятър
подмяташе снежинките
насам-натам
удряше шамари с тях
на природата

а сърцето
седеше на пейката
пред портичката
вледенено
почти до смърт
покрито
със следи
от снежните шамари
на вятъра
и си мислеше
“Божичко, 
колко е красиво това!
Колко съм влюбено
и благодарно!”

* 
толкова пъти
говорех на сърцето си
че това
не е нашият път
но то не ме слушаше
заповядвах му
да разлюби
снежната буря
но не...

*
мина време
сърцето излизаше
твърде често навън
разболяваше се
и малко преди
да се възстанови
пак се разболяваше
не намираше смисъл
в това да си направи
дори един топъл чай
за да се сгрее
просто стоеше
и чакаше 

след хиляда настинки
или може би

хиляда и една
почти изнемощяло
сърцето спря
да обича снежната буря

започна
да се прибира вкъщи
да си прави чай
да плете
да рисува
да танцува
да кани природата
вътре до печката
за да си побъбрят
да не мисли
за нещата
които го разболяват
да не копнее
за снежна буря
защото нещо
което те погубва
не трябва
да бъде твое копнение

и в един момент
слънцето отново изгря
и отново проникна
през прозореца
в стаята
на сърцето
събуждайки го

сърцето стана
излезе навън
и седна на пейката
пред портичката

една година
след началото
на снежната буря
в средата на юли
на небето изгря
топло слънце
то започна да гали
младите треви
почвата
реката
стопляше вятъра
разстилаше лъчите си
насам-натам
обгръщаше с тях
природата

а сърцето
седеше на пейката
пред портичката
стоплящо се бавно
сякаш си бе направило
топъл чай
наблюдаваше събуждането
на околния свят
и си мислеше
“Божичко, 
колко е красиво това!
Колко съм влюбено
и благодарно!”

*
на сърцето
не може да се заповядва
но сърцето
може да се излекува

Да се превърнеш в море

откакто се помня
морето край дома ми
ми забраняваше
да се катеря
по високите скали

от време на време обаче
някаква магична сила
ме дърпаше към тях
катерех се бавно и внимателно
и заставах 
на върха на скалите
просто за да помълча
до няколко минути след това
морето тръгваше да ме търси
с помощта на вятъра
който започваше
да духа силно
и носеше вълните
чак до върха на скалите
бивах окъпана
със солена вода
и се връщах
на пясъка

не знаех
каква е причината
за тези случки

само помня
как преди много години
един стар рибар
ми беше разказал
как някога
имало младо и невинно
крехко момиче
което обаче имало
много студени родители
които го изгонили
от къщата
в която понастоящем
живея аз
и то дълго се скитало
по скалите

в един момент обаче
неговата невинност 
изчезнала
и то се превърнало
в това неспокойно море

изглежда всеки път
когато започнех
да изкачвам скалите
морето
се притесняваше
че с мен
ще се случи същото
както с него
и още едно мило момиче
на този свят
ще се превърне в море

но онази магична сила
вътре в мен
продължаваше
да ме дърпа
към скалите
и дълго анализирах
този факт
докато в един момент
не успях да спра
своето желание
купих си парашут
качих се на скалите
и още преди морето
да бе усетило липсата ми
скочих с парашута от върха

цялото ми тяло
и цялото ми съзнание
се изпълниха с пеперуди
които летяха шеметно
удряха се една в друга
но не спираха летежа си
всичките ми сетива
се изостриха
гласът ми се губеше
между желанието
да извикам
и неспособността ми
да изразя вълнението си
само чрез викове
защото тази 
невероятна еуфория 
не може да се изрази или опише
може само да се усети

морето видя
как падам надолу
и парашутът се отваря
и започна да бучи
да стене
вече разбрало
че и аз ще загина
и ще стана море

*
приземих се меко
и топло
на плажа
морето заплака беззвучно 
и продължаваше 
да плаче
в продължение
на часове
аз го гледах смирено
и благодарно
с усмивка на уста
чакайки търпеливо
момента в който
моето море 
ще разбере че...

понякога
и за някои хора
да умреш
всъщност означава
да започнеш
да живееш



От пустинята до себе си

изгубих се
сред пустинята
не знам какво
ме отведе в нея
нито как
успях да се изгубя

легнах на пясъка
и започнах да мисля
за своята безизходица
за грешката
която направих
за неспособността си
да намеря път
обратно към дома
и мислех...
и мислех...

а слънцето ме жареше
безпощадно
със своите лъчи
изпиваше водата от тялото ми

изпиваше и вярата ми
и всичко това се случи
защото му го позволих

след целодневното лежене
под слънцето
пред мен се появи
един женски образ
изграден от безброй 
цветове и звезди
планети и дори галактики
досетих се
че пред мен е застанал
образът на Вселената

тя танцуваше
елегантно
и дори съблазнително
флиртуваше с въздуха
около себе си
и сякаш около нея
нямаше никого
сякаш ме нямаше
дори и мен

миг по-късно
тя ме видя
и се приближи до мен
обгърна изгорялото ми лице
с галактическите си ръце
и ме попита нежно
“От какво имаш нужда, момиче?”
“Имам нужда
от вяра, от подкрепа,
имам нужда да знам
кой е правилния път
към дома ми,
имам нужда
от сигурност, от защита,
имам нужда
от покой и усещане
за завършеност.
Моля те, Вселено,
изпрати молитвите ми
до някого, който
да дойде и да ми помогне.”

тя премигна няколко пъти
и ми прошепна
“Нямаш време, момиче,
душата ти почти
е загинала,
тялото ти също.
Ако изпратя молитвите ти
до когото и да е било,
докато писмото пристигне
и другият човек го прочете,
докато той дойде 
в пустинята...
Ще бъде твърде късно!
Единственият начин
нещата да се оправят
е да изпратиш молитвите си
към самата себе си…”

събудих се
от този кратък мираж
и с много старание
се изправих на крака
продължих да ходя

из пустинята
докато успях
да намеря пътя 
към дома си

колко пъти съм падала
колко пъти съм лазила
и съм се влачила в пясъка
колко пъти съм се изправяла 
знам само аз
ще споделя единствено
че в един от дните
дори намерих извор
в пустинята

пристигайки
на прага на дома ми
аз вече знаех
че най-кратък
е пътят
до нас самите
и със сигурност
е и най-благодатен

ПЪРВО МЯСТО – Йоана Милкова  
от София, ХII клас  
в 22 СЕУ „Г. С. Раковски“

вкъщи не се говори за тъга
майка ми сяда на масата
потупва с пръсти по нея
поглежда към тавана
сякаш чува нечий глас
и мълчи
вкъщи не се говори за тъга
брат ми се крие в стаята си
следи с очи прозореца
гледа дъждовните капки
навежда главата си навън
сякаш вижда нечия сянка
и мълчи
вкъщи не се говори за тъга
баща ми гледа празния шкаф
бърше праха и сълзите си
прибира ги под завивката на мислите
навежда се към дървената покривка

сякаш надушва нечий аромат
и мълчи
вкъщи не се говори за тъга
стоя на клона на едно дърво
в двора пред къщата ни
късам листата му безпощадно
от него се ронят череши
и тичат стремглаво към земята
сякаш усещат че дълбая пръстта над себе си
в опит да се върна обратно
и да изкрещя че
вкъщи трябва да се говори за тъга

часовникът топи пясъка под стъпките
на изчезващите в дъха ми години
човекът в когото се превърнах
все още не ме познава
във времевата рамка на миналото
едно дете пуска хвърчило в небосвода
и тича след него
до края на хоризонта
извън рамката вали
а дъждът е нищо повече от храм

в който се молим за слънце със сведена глава
събличам хартията от себе си
оставам по мисли
и мълча
тишината ми е дъждовният облак
който наводнява улиците на любовта
и кара детето в мен да се моли отново
започва да вали
една капка размазва мастилените ми спомени
за него и за неговото хвърчило
студените пръсти на безсънието
потупват по кожата ми
часовникът спира и аз оставам във времето
извисен до малкото дете
описано върху мекото на листовете
празните листове
по които толкова дълго
и болезнено
съм мълчал

влюбен съм в начина по който
гледаш бездомните животни
усмихваш се и целуваш очите им с нежност
а аз си търся извинение да хвана ръката ти

и не
това не е любовно стихотворение
просто съм влюбен в начина по който
се радваш на живота
на цветята
на малките ми победи
до които ме изпращаш
с вплетена в моята длан
на страховете които признавам
и ти винаги прибираш в себе си
за да не нараняват мен
и не
това не е любовно стихотворение
просто съм влюбен в начина по който
буквите от името ми
се разтапят в дъха ти
и успяват да затоплят
и най-студеното кътче в сърцето ми
влюбен съм в добротата ти
и безрезервната ти вяра в мен
и не
това не е любовно стихотворение
просто съм влюбен в теб
и май в това е целият смисъл
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ВТОРО МЯСТО – Мелих Осман от Ардино, 
Х клас в СУ „Васил Левски“

Тръни

Много години изминаха, много болести и сълзи,
откакто обвих тялото си с бодливи тръни,
много радости залязоха преждевременно,
откакто смъртта е наивен дар за мен и някои други…
след всяка глътка въздух тръните ставаха по-сухи,
шиповете като ръждива стомана разпокъсваха плътта ми,
и колкото повече кървяха браздите, 
толкова по-силно се притисках към върха на острието,
за да запуша раните, заразни като холера…

не се страхувах от недостиг на кръв, не…
може би само от нощите, които прокарваха пръстите си 
около врата ми,
само от кошмарите, които притискаха трахеята,
само от топлите ръце, които оскубваха иглите ми,

нали за това се скрих зад кората на раните,
нали за това обуздах себе си с въздушни окови..

за да не бъда изоставен отново, 
както направи малкото дете в трепета на устните ми, 
където то се натрови от собствените си сълзи…

Момчето с черната качулка

Вчера срещнах един мой съученик,
наричахме го…
„момчето с черната качулка“,
той винаги седеше най-отзад, на ъгъла,
винаги беше сам като костите на един мъртвец,
не говореше, дори не ни поглеждаше,
и ние го осъдихме на омразни погледи…
никой не го разбра, не го чу, не го видя,
никой не подозря за истината…

…
Никой не разбра дръзките му страхове,
притискащи дробовете му, трахеята – пълна с катран.
Никой не чу безмълвния му писък,
туптенето на сърцето след всеки един кошмар.
Никой не видя студените му сълзи,

които се губеха в тъмнината на нощта.
Никой не подозря за призраците от миналото, 
които го преследваха всеки един миг.

….
Вчера срещнах един мой съученик…
поздрави ме с удебелен шрифт и миризма на мастило:
„шестнайсетгодишно момче 
беше намерено с прерязани вени!“

R.I.P

трудно диша светът вече,
дробовете са пълни с паразити..
всеки втори е насилник под прикритие,
оскубана люспа от ръката на Дявола…
някъде украсяват мъртвите деца 
със сватбени одежди –
ковчезите са бели като косата на младоженеца,
другаде в труповете са засети шрапнели,
убийствата са тихи,
а плътта на жертвите се разваля
пред очите на навалицата…

ТРЕТО МЯСТО – Персиана Цанкова 
от Самоков, XII клас 
в ПГ „Константин Фотинов” 

Най-ценната награда

Едно момиче пак очаква залеза
във дом, побиращ цялото море.
Червено слънце пада над комините.
Нощта разгръща плащ от кадифе.

В косите си то вплита писъка
на гларуси и на делфини.
Изчезват стъпките във пясъка.
Вълни се плискат теменужносини.

А фарът, вперил кърваво око
в прозореца ѝ, сякаш ѝ намига.
Примамва я към себе си. Защо?
Нали сама е волна птица дива?

На младостта копнежът е присъщ.
Да вярва, да обича, да мечтае.
Дори когато пада бурен дъжд,
след него цветната дъга сияе.

И над света разпръсва светлина.
И става леко на душата млада.
И всичко има смисъл. Затова 
ЖИВОТЪТ е най-ценната награда.

Обещание

Изтича пясъкът от шепите.
Изчезват стъпките, покрити с морска пяна.
И буреносен вятър гони гларуси.
Но аз завинаги при тебе ще остана.

Ще слушам как шептиш във раковините
и приказни истории редиш.
А слънцето се крие зад комините...
Не вярваш ли? Ела и виж:

Едно момиче със коси - вълни,
с ръце като крила на чайка,
на кея всеки ден стои,
за да узнае твойта малка тайна.

Как от гальовно ставаш бурно.
От синьо – черно. От усмивка – крясък.
Ти за мнозина извор на живот си.
Кой те познава в целия ти блясък?

Отвъд прибоя е безбрежно синьо.
В дълбокото се крие вечността.
А ти, море, сънуваш изгреви и залези.
И нежно се докосваш до брега.

Едно момиче – дъщеря на вятъра,
да те обича вечно ти се врича.
А с обичта е по-красив света.
Една мечта ... Едно момиче...

Цената на мечтата

Сърцето ми пълно с мечти е –
ту плахи, ту вихърно щури.
Политат в небето в безоблачни дни.
Проправят си път даже в бури.

Отвъд хоризонта търся свят,
за какъвто мечтаеш и ти –
спокоен и ведър, с обич богат,
без тъга и без детски сълзи.

Новият ден се ражда в ръцете ми.
Прегръщам го и благодаря,
затова, че е светло в душата ми,
затова, че вярвам в чудеса.

Времето никак не ми е достатъчно
да порасна и стигна звездите.
Да си направя мъничка лодка,
с която да поря вълните.

Да нарисувам слънце – хвърчило.
С него да тичам в полята.
Да се издигна високо, високо.
С длан да докосна дъгата.

Да сбъдна нечия чужда мечта!
Да погаля очи разплакани!
Да давам любов и да правя добро!
Цената си струва, приятелю!

ТРЕТО МЯСТО – Ачелия Мустафова 
от Опака, ХII клас  
в СУ „Васил Левски“

Усмивката ѝ

Усмивката ѝ – толкова позната,
а сега е различна, непозната.
В нейните очи блестят мечти,
които вече не са част от твоето бъдеще.
Тя е щастлива, виждаш – без съмнение,
а ти носиш тежестта на всички „ако“.
Думите, които някога бяха обещание,
се разпадат тихо в твоето „сбогом“.
Следите ѝ в живота ти избледняват,

но сърцето ти още ги усеща.
Тя избира светове, в които теб те няма,
а ти оставаш в тишината на своите 

въпроси.

Присъствие в тишината

Нито те виждам, нито си тръгваш, 
нито те търся, нито те намирам,
но ти си тук – тихо вплетен в моите мисли. 
Без лице, без образ, без глас, минаваш край мен,
а ръката ми остава протегната в празното. 
Ти си там, където думите губят смелост, 
където само тишината нашепва за теб.
И в тази тишина аз те усещам – по-близо, 
отколкото мога да си призная.

Момче без сърце

Завърнал се към безчувствеността, 
той е забравил всичко, което някога 

е означавало нещо. 
Скрит зад стени от безразличие, 

носи в себе си мрак,
който не може да разпръсне дори 

и в най-светлите дни.
Всеки изминал ден издига нова стена 

около него,
изолирайки го от надеждата и любовта.
Но дълбоко в душата му тлее малка искра,
копнееща за близост и топлина. 
Страхът от повторна загуба го кара 

да се скрие в тишината, 
където чувствата му остават неизказани, 
а мечтите – недостижими.
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Легендата Тодор Янчев: „Нефтохимик“ 
ме направи завършен играч
Гол след гол. Голяма радост беше, стадионът полудя, когато бихме „Левски“ на Никулден през 1998-а

ИНТЕРВЮ НА КИРИЛ ЕВТИМОВ 

– Тошко, здравей, как си?
– Здравейте, всичко е нор-

мално при мен, не се оплаквам. 
Вече се настройвам и очаквам 
коледните и новогодишни 
празници. Семейството ми 
е добре, което е най-важното 
за мен. В професионален план 
последно работих в ФК „Бо-
тев“ (Враца), сега съм в 
творчески отдих и се надявам 
в най-скоро време да се за-
върна на треньорския мостик.

– Не те сдържа, сърбят 
те ръцете за работа както 
се казва.

– Ами да, аз съм в разцвета 
на силите си и е съвсем зако-
номерно да кипя от енергия 
за работа. Вярвам, че в обо-
зримо бъдеще ще бъда отно-
во част от българския 
футбол в качеството си на 
действащ селекционер.

– Имаш ли предпочитания 
за отбор, за жалост едва ли 
би работил в Бургас с оглед 
незавидното положение на 
„Черноморец“ и „Нефтохи-
мик“, което, предполагам, 
не кореспондира с твоите 
амбиции за елитен отбор?

– Предпочитания имам, но 
ще ги запазя за себе си. Ос-
новното е клубът да е фи-
нансово стабилен и да имаме 
обща визия с ръководните 
фактори. Смея да твърдя, 
че има немалко на брой от-
бори с такъв профил. Иначе 
„Черноморец“ си има добър 
треньор в лицето на Ангел 
Стойков, който е на път да 
върне тима в професионалния 
футбол. „Нефтохимик“, 
макар че са в А окръжна група, 
също се представят добре. 
Кой знае, може би в един 

бъдещ период не е изключено 
да се завърна да работя в 
Бургас. Все пак от там тръг-
на моята професионална 
футболна кариера, оставих 
много приятели и неверо-
ятни спомени там.

– Ти дойде от „Розова 
долина“ в „Нефтохимик“ 
през 1994 г. Кой прояви на-
бито око и те докара в Бур-
гас?

– Точно така, минаха 
цели 30 години 
от премест-
ването ми 

в Бургас. По онова време в 
Казанлък работеха двама 
бургазлии – Любо Борисов и 
Неделчо Матушев. Основно 
бате Дечо беше човекът, 
който ме препоръча на Херо 
и така още ученик пристиг-
нах в Бургас. Даже средното 
си образование завърших в 
Механотехникума в града. 
Дебютирах в А група за „Неф-
тохимик“, после бях преот-
стъпен на „Черноморец“ да 
се обиграя и след няколко 
месеца се завърнах вече в 
„Нафтата“.

– Ти си един от няколкото 
играчи от „Розите“, напра-
вили отлична кариера в 
„Нефтохимик“.

– Отлично си запознат, 
първо Станимир Димитров 

дойде, който ми помогна с 
адаптацията, а след мен 
Антон Спасов и Даниел Хри-
стов. Явно школите в мал-
ките градове по онова време 
работеха и зареждаха по го-
лемите клубове с играчи. 
Радвам се, че оставихме диря 
в историята на клуба. А пък 
сега се сещам, че години пре-
ди нас в двата бургаски от-
бора игра Христо Гоцков, 
който също има заслуга за 
моето израстване като 
футболист, като юноша на 
„Розова долина“.

– Направи отлична кари-
ера в „Нефтохим“, бяхте 
страхотен отбор. Стади-
онът с много малки изклю-
чения беше винаги пълен, 
радвахте се на огромна 
подкрепа и любов в Бургас.

– Абсолютно си прав. През 
онези години беше привиле-

гия да се играе пред пълни 
трибуни, а при нас това 
стана закономерност. 
Безброй много хубави 
мигове имахме с отбора. 
Бяхме много силен колек-

тив. Реално аз станах 
завършен футболист в 

„Нефтохимик“. Нещо, което 
ми помогна за по нататъш-
ната ми кариера в ЦСКА и 
чужбина. Станах и национал 

на България – все неща, 
които не бих могъл да 

постигна, ако не беше 
престоят ми в 

Бургас. Това, че играехме пред 
пълни трибуни, ми помогна 
да не се стряскам от публи-
ка при последвалата ми 
футболна кариера.

– Все питам и твоите 
колеги от онзи период, ко-
гато за „Нефтохимик“ се 
говореше като „явление“. 
Защо не станахме шампиони 
и носители на национална-
та купа, като бяхме толко-
ва близо няколко пъти?

– Защото така е било 
писано. Да, малко философски 
отговарям, но това е самата 
истина. Каквото зависеше 
от нас като футболисти, 
треньори и ръководство в 
лицето на Христо Порточа-
нов, бе изпипано до краен 
предел. Може би в няколко 

мача не ни стигна късмет, в 
други не влязохме в уговорки 
и така не успяхме да вземем 
нито един от тези трофеи 
за които ме питаш.

– Играл си няколко неза-
бравими мача, победата над 
„Левски“ с 1-0 на Никулден 
1998 г., победата над ЦСКА 
с 1-4 през зимата на 2000 г. 
на „Армията“. Имаш ли 
някой запомнящ се момент 
с екипа на „Шейховете“?

– Както споменах, те не са 
един или два. Да, победата с 
1-0 над „Левски“, която ви-
зираш, дойде след едно двой-
но между мен и Саид, разцепихме 
отбраната на „Левски“ и 
Ибраимов вкара чудесен гол. 
Голяма радост беше, стади-
онът полудя. Над ЦСКА 1-4 
беше симфония, всичко ни се 
получаваше, адашът ми Ки-
селичков направи мача на 
живота си може би. Помня 
един мач с „Локо Плв“ там, 
бихме 2-4 аз вкарах 2 гола, 
също играхме невероятно.

– Да, аз бях и на мача с 
ЦСКА и на мача в Пловдив, 
тогава имахте сериозна 
подкрепа дори и в мачовете 
извън Бургас. Последният 
ти мач за клуба бе финалът 

за купата срещу „Левски“, 
загубен с 0-2 в края на двубоя. 
И там малко не достигна.

– За мое огромно огорчение, 
не успях да се разделя с клуба 
и феновете с мечтания тро-
фей. Станимир вкара гол, но 
съдията прецени, че топка-
та не мина голлинията с 
целия обем и не го зачете, а 
можеше да поведем. Пред-
ставихме се достойно. Не 
трябва да забравяме, че 
тогава „сините“ бяха много 
силен отбор с треньор Херо. 
Там личаха имената на Геор-
ги Иванов, Топузаков, Мъри, 
Иванков и др. Представихме 
се на ниво, но накрая и къс-
метът не ни се усмихна.

– Футболните хора в 
Бургас още помнят мачове-
те ти със зелената фланел-
ка, въпреки че после направи 
значима кариера в ЦСКА. 
Какво ще им пожелаеш?

– Аз също не съм ги забра-
вил. Годините изкарани в 
Бургас бяха страхотни и се 
надявам, както всички при-
върженици да се насладим 
отново на такива силни 
футболни моменти, за ка-
квито стана въпрос в нашия 
разговор.

Роден е на 19 май 1976 г. в Казанлък.
Започва кариерата си в юношеските формации на „Розова 
долина“, преминава в отбора на „Нефтохимик“ през 1994 г., а 
през 2000 подписва с ЦСКА София. Става три пъти шампион 
на България през 2003, 2005 и 2008 г.
През лятото на 2007 г. отново се завръща в отбора със 
свободен трансфер от датския „Ранерс“, като подписва дого-
вор за 2 години. От сезон 2007/08 Янчев играе отново за ЦСКА 
София.
Янчев е носител на Купата на България през 2011 година. 
Шампион и двукратен носител на Суперкупата на България 
за 2008 и 2011 г. с ЦСКА.
За националния отбор има 18 мача без отбелязан гол.

Тодор Янчев
ФОТО: SPORTAL.BG

ОБЩИНА РУЕН 
ОБЯВЯВА:

Открита тръжна процедура за провеждане на публичен търг  с явно наддаване с фактическо провеждане на 
02.12.2024 год. за продажба на  недвижим  имот – частна общинска собственост, с характеристики и първона-
чална тръжна продажна цена, както следва: 

№ Идентифи-
кация  на 

имота 

Местност Населено 
място 

Площ на 
имота/дка 

Начален час 
на провежда-
не на търга 

Първоначална 
тръжна продаж-

на цена в лв  
без ДДС

Размер на депозит за 
участие – 30% от пър-

воначална тръжна 
продажна цена в лв  

без ДДС
1 72864.42.24 -------- Топчийско 0,509 9.00 5090,00 1527,00

Спечелилият търга да заплати окончателно достиг-
натата цена в търга, дължимите данъци и режийни 
разноски в касата на Общината или по банков път в 
срок, определен в заповедта по чл. 57, ал.1 от НПУРОИ.

Внесеният депозит за участие да се прихване от 
достигнатата крайна цена в търга.

Депозит в  размер на 30% от началната тръжна цена 
за имота, предмет на търга, следва да бъде внесен в 
касата на Общината или по банков път по сметка 
BG72BUIN95613300506178, банков код: BUINBGSF  към 
Алианц Банк България АД до 16.00 ч. на 29.11.2024 г.

Срок за подаване на заявления за участие - до 
16ч. на 29.11. 2024 г. в административната сграда 
на Община Руен. 

 Оглед на имота да се извършва до 16.00ч. на 
29.11.2024 г. включително след подаване на молба до 
кмета на Общината.

 Насроченият търг да бъде проведен в стая № 22 

на Общинска администрация от нарочна назначена 
комисия.

Определя следните задължителни документи за 
участие:

1. заявление свободен текст;
2. копие от документ за регистрация /Решение за 

вписване в Търговския регистър/;
3. удостоверение за актуално състояние – за ЕТ и 

ЮЛ;
4. удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. копие от личната карта за участниците – физиче-

ски лица;
6. пълномощно с нотариална заверка, когато се 

участва чрез пълномощник;

Телефон за контакти – 05944/6233, вътр. 122

АХМЕД МЕХМЕД
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН

ОБЩИНА РУЕН 
ОБЯВЯВА:

Открита тръжна процедура за провеждане на публичен търг  с явно наддаване с фактическо провеждане на 
18.12.2024 год. за продажба на  недвижим  имот – частна общинска собственост,собственост на  Община Руен, 
с характеристики и първоначална тръжна продажна цена, както следва: 

Населено 
място 

Идентификация на имота Площ
кв.м

АОС Първоначална 
тръжна продажна 

цена без ДДС

Час на 
провеж-

дане

Определен депозит 
за внасяне при 

участие (30 %) лв
Ясеново Втори етаж от двуетажна 

масивна сграда, находяща 
се в имот пл. 27 

108 кв.м 7256 23 132,00 10.00 6939,60

Спечелилият търга да заплати окончателно достигнатата 
цена в търга, дължимите данъци и режийни разноски в 
касата на Общината или по банков път в срок, определен 
в заповедта по чл. 57, ал.1 от НПУРОИ .

Внесеният депозит за участие да се прихване от 
достигнатата крайна цена в търга.

Определям депозит в размер на 30% от началната 
тръжна цена за имота, предмет на търга, който следва 
да бъде внесен в касата на Общината или по банков 
път по сметка BG72BUIN95613300506178, банков код: 
BUINBGSF  към Алианц Банк България АД до 16.00 ч. на 
17.12.2024 г.

Определям срок за подаване на заявления за 
участие - до 16ч. на 17.12. 2024 г. в административната 
сграда на Община Руен. 

 Оглед на имота да се извършва до 16.00ч. на 
10.12.2024 г. включително след подаване на молба до 
кмета на Общината.

 Насроченият търг да бъде проведен в стая № 

21 на Общинска администрация от нарочна 
назначена комисия.

Определя следните задължителни документи за 
участие:

1. заявление свободен текст;
2. копие от документ за регистрация /Решение за 

вписване в Търговския регистър/;
3. удостоверение за актуално състояние – за ЕТ и 

ЮЛ;
4. удостоверение за ЕИК/БУЛСТАТ
5. копие от личната карта за участниците – физически 

лица;
6. пълномощно с нотариална заверка, когато се 

участва чрез пълномощник;

Телефон за контакти – 05944/6233, вътр. 122

АХМЕД МЕХМЕД
КМЕТ НА ОБЩИНА РУЕН



ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Тракийци почетоха па-
метта на Капитан Петко 
войвода с голям концерт във 
Военен клуб – Бургас. Близо 

400 души дойдоха да гледат 
концерта спектакъл, пос-
ветен на 180-годишнината 
от рождението на видния 
войвода.

Организатори на съби-
тието са Тракийско друже-
ство „Странджа“, Съюз на 
тракийските дружества в 
България, Община Бургас, 
Община Малко Търново и 
Военен клуб Бургас. Речи 
произнесоха Стефан Колев, 
председател на Тракийско 
дружество „Странджа“, кме-
тът на Малко Търново Илиян 

Янчев и заместник-кметът 
на община Бургас Диана 

Саватева. 
ТД „Странджа“ 

награди народния 
певец Стойко Ва-
силев с юбилеен 
медал “180 години 
Капитан Петко 
войвода”.

В концерта 
взеха участие 
Лазар Налбантов, 

Стойко Василев, 
Оркестър „Жара-

ва“, Фолклорен клуб 
„Настроение“, гр. 

Малко Търново с ръко-
водител Таня Нико-
л о в а ,  Г а й д а р с к и 
състав при СУ „Добри 
Чинтулов“, гр. Бургас 
с ръководител Геор-

ги Миронски, Вокална 
група „Морски звездички“ 
при ОДК Несебър с ръково-
дител Димитър Йорданов, 
Фолклорна школа „Огин“, 
Бургас с ръководител Деян 
Цветков, Танцова формация 
при Тракийско дружество 
„Яни Попов“, Созопол с 
ръководител Камелия Га-
мартиева.

Водещата Стиляна Ата-
насова припомни основни 
факти от живота на Капи-
тан Петко войвода: на 16 
години роденият в дедеага-
чкото село Доганхисар Пе-
тко Киряков е водител на 
чета, на 22 години е доверен 

човек на Джузепе Гарибалди 
и оглавява доброволчески 
отряд от 230 души в Крит-
ското въстание. След това 
заминава за Египет, Франция 
и отново Италия. След ев-
ропейската си обиколка 
отправя възвание за обеди-
нение на силите и освобож-
дение на целокупна България. 
С него той става последни-
ят представител на роман-
тичното хайдутство и един 
от първите борци за осъз-
нато национално освобож-
дение. 

В знак на признателност 
са му издигнати 22 памет-
ника в страната и чужбина.
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Отличие. Председателят на Тракийско дружество 
„Странджа“ Стефан Колев удостои народния певец 
Стойко Василев с юбилеен медал

Тракийци почетоха паметта 
на Капитан Петко войвода  
с голям концерт в Бургас

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 24 ноември, неделя, 
от 19 часа, в НХК зрите-
лите в Бургас ще видят 
изключителния филм на 
режисьорката Паола 
Кортелези, който е най-
гледаният филм в Италия 
и Великобритания за 2023 
година, но за първи път 
в България ще бъде пока-
зан в рамките на „Кино-
мания“ и ексклузивно в 
Бургас.

„Все още има утре“ 
разказва историята на 
Делия (в ролята се пре-
въплъщава Паола Корте-
лези), която е многодет-
на майка и съпруга на 
тираничен и малтрети-
ращ я мъж. Заради това, 
че не дръзва да се опълчи 
на съпруга си, тя е пре-
зирана и от децата си. 
Единствената подкрепа 
идва от нейна близка 
приятелка, от непознат 
цветнокож американски 
военнослужещ, който 
помага на Делия да спаси 
дъщеря си от също тол-
кова злополучен брак 
като нейния, и от мъжа, 
когото главната героиня 
е обичала на младини. Той 
отново се връща в живо-
та на Делия, за да ѝ пред-
ложи бягство от съпру-
га ѝ, което така и не се 
случва. Във филма глав-
ната героиня има и още 
една мечта, освен да се 
спаси от тираничния си 
мъж, и тя е да гласува за 
първи път. Паола Кор-
телези, изпълнителката 
на ролята на Делия е и 
сценарист на продукци-
ята „Все още има утре”. 
Филмът е и режисьорски 
дебют за нея. „Отвъд 
предела“.

В същия ден, от 17 
часа, гост в Бургас ще 
бъде професор Пимпирев, 
за среща със зрителите 
на новия документален 
филм „Отвъд предела“, 
който също ще има своя-

та премиера в рамките 
на „Киномания“. Филмът 
разказва житейския и 
професионален път на 
проф. Христо Пимпирев 
и историята на българ-
ската изследователска 
база на остров Ливингс-
тън, Антарктида. Екипът 
проследява исторически-
те предпоставки, фор-
мирали проф. Пимпирев, 
дългия път, изминат през 
годините от български-
те антарктици, и също 
така документира пър-
вото плаване в светов-
ните океани на български 
военен научноизследова-
телски кораб. Филмът е 
продукция на „Доли Медиа 
Студио“, режисьор е 
Еленко Касалийски. 

А на 30 ноември пред-
стои вълнуваща аржен-
тинска вечер, в която 
заедно с филма „Сбогом, 
Буенос Айрес” , продукция 
на Аржентина и Германия, 
носител на голямата 
награда на фестивала 
„Любовта е лудост“ за 
2024 г. Зрителите ще се 
насладят и на концерт-
но изпълнение на вълну-
в а щ о  а р ж е н т и н с к о 
танго!  Квартет „Ли-
бертанго“ ще Ви доста-
ви истинска наслада с 
произведенията на Пи-
ацола! Стоян Караиванов 
е единственият банде-
неонист в България, 
музикант на годината!

Филмът отвежда зри-
телите в Буенос Айрес, 
през ноември 2001 г., ко-
гато Аржентина е в 
криза и курсът на песото 
се срива неумолимо, ще 
разкаже силна човешка 
история, в която пре-
пратките с българската 
ни действителност са 
изключително много. 

Билети се продават на 
касата на Часовника и в 
Грабо. Има и промоцио-
нални билети за трите 
филма с отстъпка от 12 
лева.

КИНОМАНИЯ 
гостува в Бургас

Стойко Василев 
със специално 
отличие
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Председате-
лят на Тракий-
ско дружество 

„Странджа“ 
Стефан Колев 
поздрави тра-

кийци
ФОТО: 

ТД „СТРАНДЖА“

Фолклорна школа „Огин“  
впечатли публиката   
с танца„Тронска китка“
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